
S veľkou radosťou Vám oznamujem, vážení spoluobčania, 
úžasnú správu. Jún 2010 vojde do histórie našej obce ako mesiac 
mimoriadneho významu, novej etapy rozvoja Palárikova. Po rokoch 
náročnej a húževnatej prípravy, po období nádejí i obáv a sklamaní sa 
začína plniť veľký sen našej obce - vybudovanie priemyselného parku, 
ktorý by dal prácu stovkám ľudí, súčasným i budúcim generáciám. 
Dňa 18. júna 2010 som podpísal Zmluvu o schválení projektu 
zeleného priemyselného parku Palárikovo. S tým súvisí schválenie 
aj fi nančných prostriedkov vo výške takmer 6 miliónov eur, určených 
na vybudovanie infraštruktúry k priemyselnému parku a odkúpenie 
príslušných pozemkov vo výmere 15 ha. 

V súčasnosti sa administratívne upravujú vzťahy s investormi, ktorých 
by malo byť v I. etape až šesť. Obec čaká v najbližších mesiacoch 
realizácia výberového konania na dodávateľa výstavby infraštruktúry 
k priemyselnému parku a ďalšie administratívno-organizačné prípravy 
súvisiace s procesom realizácie projektu. Predpokladáme, že prvé 
stavebné práce na budovaní infraštruktúry začnú na jeseň t.r. Lokalita 
na výstavbu priemyselného parku je územným plánom stanovená 
v oblasti Veľké Čiky, t.j. na pozemkoch po ľavej strane komunikácie 
medzi rampami a Čikami. O ďalšom priebehu a realizácii celého 
projektu budeme informovať v budúcich číslach Našich novín.

Mgr. Jozef Derňár, starosta obce

Multifunkčné ihrisko pred dokončením
Aj keď nepriaznivé počasie znemožnilo výstavbu schváleného 

viacúčelového ihriska v plánovanom čase, v týchto dňoch sa podarilo 
úspešne ukončiť stavebné práce a vypísať termín kolaudácie. Verím, 
že v novom školskom roku sa potešia naši žiaci krásnemu športovisku 
pre tri druhy športu: futbal, volejbal a basketbal s umelým trávnikom 
i osvetlením. Ihrisko bude slúžiť pre celú športovú verejnosť aj počas 
víkendov. Obec musí vypracovať jeho prevádzkový poriadok, ktorý 
bude v septembri schválený obecným zastupiteľstvom.

Celkové náklady na výstavbu ihriska sú približne 95.000,- €, 
pričom nám úrad vlády poskytol čiastku 40.000,- €.
Nové hasičské auto 
získané z MV SR má doplnenú i potrebnú výstroj, ktorú sme dojednali 

z Martina v hodnote 2.500,- €. Hodnota vozidla so striekačkou je 80.000,- €.
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pokračovanie na str. 3

HISTORICKÝ ÚSPECH MIMORIADNEHO VÝZNAMU

Stavebné práce schválených projektov nesmie zastaviť 
zlé počasie, povodeň, hospodárska kríza, ani zmena vlády

PRIEMYSELNÝ PARK PALÁRIKOVO JE SCHVÁLENÝ
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Uznesenie z XXIX. riadneho zasadnutia Obecného zastupite¾stva
V Dome kultúry Palárikovo sa 24. júna 2010 konalo XXIX. 

riadne zasadnutie Obecného zastupiteľstva za účasti ôsmich 
poslancov. Svoju neúčasť vopred riadne ospravedlnili poslanci 

Bc. Erika Bršelová, Ing. Alžbeta Husková a Ing. Richard Markusek. Na 
záver zasadnutia poslanci schválili nasledovné uznesenie

I.
Obecné zastupiteľstvo správu o činnosti obecnej rady od 9. apríla 2010 

do 24. júna 2010 a kontrolu plnenia uznesenia z XXVIII. zasadnutia 
obecného zastupiteľstva, zo dňa 29. 04. 2010 

A/ berie na vedomie a súčasne ju 
B/ schvaľuje bez pripomienok poslancov obecného zastupiteľstva.

II.
Obecné zastupiteľstvo k hospodáreniu obce za I. Q. 2010 
A/ konštatuje, že
- celkové rozpočtové príjmy sa dosiahli vo výške 635.171,37 €,
- celkové rozpočtové výdavky boli čerpané vo výške 214.365,46 €,
- celkové príjmy v ZŠ a školských zariadeniach sa dosiahli 4.174,00 €,
- výdavky v základnej škole celkom 59.396,00 €,
- výdavky v materskej škole 21.094,00 €,
- výdavky v školskom klube 2.195,00 €,
- výdavky v školskej jedálne 8.314,00 €.

B/ schvaľuje
1/ úpravu rozpočtu obce na r. 2010 a to takto :

- príjmy sa zvyšujú o           + 361.612,24 € 
- výdavky sa zvyšujú o        + 361.612,24 €, podľa predlohy.

2/  správu o plnení úloh rozpočtu obce vrátane rozpočtovej organizácie 
Základná škola K. Strmeňa s materskou školou Palárikovo za I. Q. 
2010, podľa predlohy.

3/  poskytnutie účelovej dotácie na rozvoj kultúry a športu z rozpočtu 
obce 2010 pre:

- Slovenský zväz zdravotne postihnutých, ZO Palárikovo 130,00 €,
- MO Slovenského červeného kríža Palárikovo 400,00 €,
- ZO Slovenského zväzu záhradkárov Palárikovo 150,00 €,
- Združenie mariánskej mládeže Palárikovo 350,00 €,
- Občianske združenie OTJ Palárikovo 4.200,00 €,
- F1 PADDOCK CLUB Palárikovo 350,00 €,
-  Rímskokatolícka cirkev Palárikovo - na reštaurovanie barokovej 

krstiteľnice z r. 1778  1.100,00 €,
- Hospic sv. Františka z ASSI Palárikovo – na zariadenie 500,00 €,
- MO rybárskeho zväzu 100,00 €,
- Dobrovoľný hasičský zbor Palárikovo 150,00 €,
- ZO JDS v Palárikove 150,00 €,

C/ žiada Mgr. Jozefa Derňára, starostu obce prijať racionálne 
opatrenia na znižovanie výdavkov rozpočtu obce a to najmä v súvislosti 
s avizovaným krátením prídelu dane z príjmu FO zo ŠR tak, aby obec 
počas roka hospodárila s vyrovnaným rozpočtom.

III.
Obecné zastupiteľstvo
A/ konštatuje, že od začiatku roku doteraz bolo vydaných v oblasti 

stavebníctva ako preneseného výkonu štátnej správy:
- 2 územné rozhodnutia,
- 6 stavebných povolení,
- 3 kolaudačné rozhodnutia a
- 1 nariadenie na odstránenie staticky narušenej stavby rod. domu

B/ kladne hodnotí výkony a odbornú prácu vykonávanú v oblasti 
stavebnej činnosti v rámci spoločného stavebného úradu Nové Zámky

C/ schvaľuje Správu o plnení úloh obce na úseku stavebného poriadku 
s osobitným zreteľom na výkon štátnej správy vyplývajúci zo zákona 
č. 50/1976 Zb. o územnom plánovaní a stavebnom poriadku v platnom 
znení podľa predlohy

D/ ukladá Ing. Vítovi Drgonovi, predsedovi komisie výstavby, ÚP, 
dopravy a VP prostredníctvom komisie naďalej venovať trvalú pozornosť 
v oblasti územného plánovania pravidelnej aktualizácii územnoplánovacej 
dokumentácii obce.

IV.
Obecné zastupiteľstvo schvaľuje Správu o výsledkoch výchovno-vzde-

lávacieho procesu v Základnej škole Karola Strmeňa v materskou školou 
za školský rok 2009/2010 a zhodnotenie rozvoja školy a materiálno-
technických podmienok za končiaci sa školský rok, podľa predlohy.

V.
Obecné zastupiteľstvo
A/ berie na vedomie harmonogram prípravy volieb do orgánov 

samosprávy obce, v zmysle zák. č. 346/1990 Zb., ktoré sa budú konať, 
z rozhodnutia predsedu NR SR, dňa 27. 11. 2010

a súčasne
1.  v súlade s § 11 odst. 3 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení, 

v znení zmien a doplnkov určuje počet poslancov na celé nastávajúce 
volebné obdobie (2010-2014) - 11 poslancov. 

2.  v súlade s § 11 odst. 4 písm. i/ zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení v znení zmien a doplnkov

B/ určuje rozsah výkonu funkcie starostu obce na nastávajúce funkčné 
obdobie v úväzku 1/1.

VI.
Obecné zastupiteľstvo schvaľuje časové plány práce orgánov obce na 

II. polrok 2010, podľa predlohy.

VII.
Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie, že na vypísanú verejnú 

obchodnú súťaž k predaju pozemku parc. č. 1139/24 v k.ú. Palárikovo 
s možným najnižším podaním v znalcom stanovenej výške, min. 2 610,00 
€ nebola v stanovenej lehote prijatá ani jedna ponuka, a preto sa uvedený 
pozemok predbežne nebude odpredávať.

VIII.
Obecné zastupiteľstvo schvaľuje priamy predaj nehnuteľností – 

pozemkov v k.ú. Palárikovo, parc. č. 701/93 o výmere 18 m2 a pozemku 
parc. č. 709/1 o výmere 65 m2, podľa geometrického plánu č. 163/2010, 
z majetku obce zapísaného na LV č. 1 v prospech žiadateľa Mareka 
Tomáša , trvale bytom v Palárikove Jánošíkova ul.č. 4 za cenu stanovenú 
znalcom vo výške 325,00 € s cieľom zosúladenia užívateľského a právneho 
stavu.

Vatra zvrchovanostiVatra zvrchovanosti
je tradičná slávnosť, 

na ktorú Vás 
srdečne pozývame dňa

17. júla (sobota) 2010 o 20. hod. 17. júla (sobota) 2010 o 20. hod. 
v areáli 

obecnej telovýchovnej jednoty.
Okrem kultúrneho programu 

Vás celým večerom bude
sprevádzať hudobná skupina 

COLORADO.
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Zubří má 700 rokov
Na pozvanie samosprávy nášho partnerského mesta Zubří zúčastnila 

sa v dňoch 25. a 26. júla 2010 delegácia našej obce osláv 700. výročia 
prvej písomnej zmienky o Zubří. Partnerské vzťahy medzi Zubří a Palári-
kovom začali takmer pred päťdesiatimi rokmi spoluprácou záhradkárov. 
V súčasnosti sa partnerstvo rozšírilo medzi hasičmi, športovcami, škola-
mi, organizáciou žien a našou jednotou dôchodcov a, samozrejme, medzi 
predstaviteľmi samosprávy. V ďalšom období prejavili o spoluprácu záu-
jem aj poľovné združenia. Najbližšie našich priateľov zo Zubří privítame 
v Palárikove 1. septembra, keď plánujeme turnajom neregistrovaných hrá-
čov otvoriť nové viacúčelové ihrisko s umelým trávnikom v areáli školy.

Ostáva nám len vysloviť prianie, aby sa našim priateľom v Zubří šťast-
ne žilo v peknom, všestranne rozvíjajúcom sa meste.

 Mgr. Jozef Derňár, starosta obce

Končí aj rekonštrukcia sociálneho zariadenia 
a výmena zvyšných okien v budove obecného úradu z dotácie MFSR 

o výške 20.000,- €.
Objednaná je plošina pre imobilných žiakov ZŠ,
ktorá umožní dostať sa vozíčkarom z prízemia na poschodie a tak 

naďalej pokračovať v štúdiu s ostatnými spolužiakmi. Celkové náklady 
na plošinu, ktorá bude nainštalovaná do konca augusta t.r., sú 13.000,- €.

Začala rekonštrukcia miestnych kultúrnych pamia-
tok sochy sv. Floriána a sv. Jána Nepomuckého, pričom 
hlavne sv. Florián je vo veľmi dezolátnom stave. Reštauračné práce potrva-
jú približne tri mesiace a na svoje pôvodné miesto sa vrátia v októbri t.r. 
Rekonštrukcia centrálnej zóny obce Palárikovo 
je úspešný veľkorysý projekt, ktorý vstúpil do svojej realizačnej časti 

po dvojročnej príprave. Projekt je fi nancovaný v 95% z prostriedkov EÚ 

a jeho celková hodnota je takmer 1,000.0000,- €. Stavebné práce začali 
rekonštrukciou chodníkov na časti Štefánikovej ul. a budú pokračovať 
výstavbou parkoviska pred budovou zberného dvora. Na oboch stranách je 
plánovaná štandardná šírka chodníkov 150 cm, čo spôsobuje pri výstavbe 
problém vysadenej zelene a stromov. Na spoločnom stretnutí občanov 
dotknutej lokality bol vyslovený názor, že vysoké brezy už dlhodobo 
spôsobujú svojou koreňovou sústavou deštrukciu chodníkov a je nevyhnutné 
ich odstrániť, aby sa výstavba v požadovanej miere mohla realizovať, 
a zároveň, aby nedochádzalo k ďalšej deštrukcii novej výstavby. Žiaľ, 

tento chúlostivý problém má viacero aspektov a ideálne riešenie daného 
stavu nejestvuje. Stromy by sa mali odstrániť v mimovegetačnom období, 
no výstavbu sme povinní realizovať v zmluvou stanovených termínoch. 
Napokon po zvážení všetkých variantov došlo k rozhodnutiu za účasti 
projektantov, dodávateľa stavby a obce, že stromy budú ponechané 
a chodník okolo nich bude stavebne prispôsobený. Dodávateľom stavby 
je fi rma STRABAK z Nitry, ktorá chce počas troch mesiacov uskutočniť 
80 % z realizácie celého projektu - rekonštrukčné a stavebné práce na 
Komenského, Jilemnického, Remeselníckej ul., v malom parku a chodníkov 
na Štefánikovej ul. Podľa záväzných zmlúv by celé dielo malo byť dokončené 
v auguste budúceho roka 2011. Som presvedčený, že s toleranciou prežijeme 
určité obmedzenia spôsobené stavebnou činnosťou s víziou následného 
skrášľovania a zveľadenia našej obce. Mgr. Jozef Derňár, starosta obce

V obci Palárikovo boli zistené 
tieto výsledky:

Okrsok
č. 1

Okrsok 
č. 2

Okrsok 
č. 3

Celkom

Celkový počet osôb zapísaných 
do zoznamu voličov v obci

1218 1349 1117  3684 

Počet voličov, ktorí sa zúčastnili 
na hlasovaní

644 749 564 1957

Počet voličov, ktorí zaslali obálky 
z cudziny

- 1 1 2

Počet odovzdaných obálok  641  748   563  1952

Počet platných odovzdaných 
hlasov

 628  726   550  1904

Politická strana , politické hnutie, koalícia Číslo Počet platných 
hlasov

EURÓPSKA DEMOKRATICKÁ STRANA  1 4

Únia – Strana pre Slovensko  2 20

Strana rómskej koalície – SRK  3 -

Paliho  Kapurková, veselá politická strana  4 6

Sloboda a Solidarita  5 245

Strana demokratickej ľavice  6 47

Strana maďarskej koalície – Magyar Koalíció Pártja  7 5

Ľudová strana – Hnutie za demokratické Slovensko  8 40

Komunistická strana Slovenska  9 16

Slovenská národná strana 10 181

NOVÁ DEMOKRACIA 11 14

Združenie robotníkov Slovenska 12 -

Kresťanskodemokratické hnutie 13 88

Ľudová strana  Naše Slovensko 14 51

Slovenská demokratická a kresťanská únia – 
Demokratická strana 

15 257

AZEN – Aliancia za Európu národov 16 2

SMER – sociálna demokracia 17 922

MOST – HÍD 18 57

Z celkového počtu zapísaných voličov do zoznamu voličov sa hlasovania 
zúčastnilo 1957 voličov, t.j. 53,12 %.
Priebeh volieb bol dôstojný a bezproblémový vďaka politickej vyspelosti 
našich voličov Alžbeta Jankulárová

prednostka OcÚ

VÝSLEDKY HLASOVANIA
VO VOĽBÁCH DO NR SR 

dňa 12. 06. 2010 v obci PALÁRIKOVO



Obec prostredníctvom oprávnenej osoby - spoločnosti 
INTA Biotechnologies s.r.o., zabezpečuje odbyt a zhodnote-
nie ďalšej komodity - POUŽITÉHO RASTLINNÉHO OLEJA.

Denne v domácnostiach likvidujeme veľké množstvo jedlého 
oleja, avšak nie najvhodnejšími spôsobmi, pričom túto komodi-
tu je možné recyklovať a využiť na výrobu energie - bionafty.

Separácia zberu rastlinných olejov je v súčasnosti veľmi 
diskutovanou témou. Zákon 223/2001 § 42 nariaďuje zber 
použitých olejov riešiť oddeleným zberom. Zákon zakazuje 
všetkým subjektom vypúšťať olej do kanalizácie, povrcho-
vých a podzemných vôd. Z ekologického hľadiska je sepa-
rácia olejov veľkým prínosom, nakoľko 1 dcl oleja dokáže 
znečistiť až niekoľko tisíc litrov vody.

Množstvo použitých olejov a emulzií v spoločnosti na-
rastá a je neúnosné z ekologického i hospodárskeho hľa-
diska tieto druhotné suroviny vypúšťať do odpadových vôd 
či skladovať. 

Vylievanie použitých kuchynských-fritovacích olejov do 
výlevky a následne ich cesta do kanalizácie škodí odpado-
vému potrubiu v dome, verejnej kanalizácie a poškodzuje 
správny chod čistiarne odpadových vôd. Takéto dlhodobé 
nakladanie s použitým olejom má za následok znižovanie 
prietoku kanalizačných systémov a  časom až ich úplné 
upchatie, taktiež dochádza k  znečisťovaniu podzemnej 
vody, ktorej zásoby čoraz viac ubúdajú. 

Spoločnosť INTA Biotechnologies vlastní technológiu, 
ktorou rastlinný olej zbaví vody, mechanických nečistôt 
a pripraví ho na následné využitie ako zložka biopalív.

SPÔSOB ZABEZPEČENIA ZBERU 
POUŽITÉHO RASTLINNÉHO OLEJA

Čo zbierať: vhodné sú všetky rastlinné oleje a rastlinné 
tuky, ktoré zostávajú v domácnosti ako odpad po príprave 
jedál. Obsah nečistôt a prímesí by nemal presiahnuť 10%.
Čo nezbierať: olejové zvyšky znehodnotené vodou, ví-

nom, kečupom a pod.
Do čoho olej zbierať: Ideálnou nádobou na zber oleja 

z domácnosti je pôvodná olejová PET (umelohmotná) fľaša, 
tá, v ktorej ste olej domov z obchodu doniesli. Pokiaľ ne-
máte takúto fľašu k  dispozícii, vhodná je akákoľvek iná 
PET fľaša. Zberná fľaša by pred naliatím odpadového oleja 
mala byť čistá a suchá.

OLEJ NALIEVAJTE VYCHLADNUTÝ!!!
Čo s naplnenou fľašou: Môžete ju pripraviť s ostatný-

mi komoditami na zvoz počas lokálnych zberov po domác-
nostiach, alebo jednoducho pri najbližšej ceste okolo 
zberného dvora odovzdať.
ĎAKUJEME ZA POCHOPENIE!

Ing. Markusková,
a Spoločnosť Biotechnologies s.r.o.
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V mesiaci máj 2010
životné jubileum oslávili:
70 rokov

Jozef Mišák
Jozef Lelovský
Ján Stanko
Michal Halász

75 rokov
Ružena Ďungelová
Rozália Šutková
Karol Jarábek

80 rokov:
Helena Bábinová

85 rokov:
Helena Piklérová

V mesiaci jún 2010
životné jubileum oslávili:
70 rokov:

Helena Markusková
75 rokov:

Štefan Miček
Veronika Bilicová

80 rokov:
Ladislav Bekéni
Štefan Kováč

85 rokov:
Alžbeta Piršelová

Narodili sa:
Rastislav Ľubomír Kerdík,

Roman Valček, Sam Bedžeti,
Róbert Židuliak, Kamil Jurík

Natália Hanzlíková, Adam Klučka
Marek Vybíral, Santiago Stojka, 
Zoja Ďuricová, Eduardo Lakatoš
Emma Tantošová, Jaroslav Hoľko

Viktória Tomšíková

Uzavreli
manželstvo:

Rozlúčili sme sa:
Ladislav Sedunka 82-ročný
Magdaléna Zeleňáková 87-ročná
Margita Tomšíková 71-ročná
Rudolf Kollár 77-ročný
Mária Sedlárová 83-ročná
Mária Konečná 82-ročná
Ján Gregor 72-ročný
Ján Provodovský 53-ročný
Jozef Kapuš 87-ročný
Jozef Očovský 89-ročný
Anna Rybárová 76-ročná
Mária Cagáňová 87-ročná

Mária Viteková,
matrikárka Ocú

SPOLOÈENSKÁ 
RUBRIKA

Matej Jesenič
Ladislav Stojka

Boris Stanko
Ladislav Szabo

Milan Mareš

Jana Kresanová
Helena Stojková
Monika Kovačiková
Zuzana Szekanová
Darina Kálmánová

–
–
–
–
–

Vážení občania, 
uvádzam pár rád, ako sa vyhnúť možným krádežiam v dovo-
lenkovom období.
Odchádzate na dovolenku? 
1.  Nerozširujte informácie, že na dlhšiu dobu opúšťate dom, byt. 
2.  Nezaťahujte závesy alebo rolety v oknách, požiadajte dô-

veryhodných susedov, aby na Váš byt dohliadli a vyberali 
poštu zo schránky. 

3.  Cenné predmety a peniaze si uložte do príručných trezorov 
v bankách. 

4.  Nenechávajte domácu obuv na chodbe pred dverami. 
5.  Ak máte automatické budenie na rádiobudík, toto vypnite 

a stíšte zvonenie na telefóne, nakoľko hlasité a dlhé vy-
zváňanie budíka, prípadne telefónu, sú známkou neprí-
tomnosti obyvateľov v byte. 

6.  Poznačte si výrobné čísla elektroniky, urobte si fotografie 
cenností, aby bolo možné ich pri strate alebo krádeži ľah-
šie identifikovať, prípadne vyhlásiť pátranie.

Ako si zabezpečiť svoje obydlie pred krádežou? 
1.  Nikdy nenechávajte kľúče na tzv. dohovorených miestach. 
2.  Vchodové dvere vybavte kvalitnými bezpečnostnými zám-

kami. 
3.  Starostlivo zamykajte dvere a zatvárajte okná. Nezabúdaj-

te ani na poschodie, podkrovie i malé strešné okná. Zlodej 
je schopný dostať sa dnu každým otvorom väčším ako 
ľudská hlava. 

4.  Nenechávajte cenné predmety voľne položené na očiach. 
5.  Neotvárajte dvere a nevpúšťajte do bytu neznáme osoby, 

predídete tak nepríjemným a pre Vás nebezpečným situ-
áciám. 

6.  Keď cez deň odchádzate z domu, zapnite potichu rádio, 
aby ste zmiatli prípadných nevítaných návštevníkov. Vší-
majte si okolie a podozrivých ľudí. 

Čo robiť pri vlámaní do bytu? 
1.  Ak zistíte pri vstupe do bytu známky vlámania, okamžite 

oznámte túto skutočnosť na polícií. 
2.  Do bytu nevstupujte, aby ste nezničili stopy zanechané na 

mieste páchateľom. 
3.  Ak do vykradnutého bytu predsa len vstúpite, ničoho sa 

nedotýkajte, s vecami nemanipulujte, nič nepremiestňujte, 
okná neotvárajte. 

4.  Buďte polícii nápomocní a upozornite na všetky veci, ktoré 
nie sú na svojom mieste, s ktorými bolo manipulované a pod. 

5.  Vždy je potrebné urobiť si úplný vecný zoznam všetkého, 
čo Vám bolo odcudzené a  tiež všetkých škôd, ktoré Vám 
boli spôsobené v  byte, prípadne v  rodinnom dome. Pri 
odcudzení osobných dokladov túto skutočnosť okamžite 
ohláste polícii, pri odcudzení kreditných kariet či vklad-
ných knižiek o všetkých týchto skutočnostiach informujte 
aj peňažné inštitúcie. 

6.  Pri vlámaní do bytu je treba následne tento znovu neod-
kladne zabezpečiť a riadne uzamknúť. 

Ako predchádzať krádežiam vecí z áut? 
1.  Vo vozidle si nikdy nenechávajte predný panel autorádia, 

doklady, peniaze, zbraň, mobilný telefón, notebook, oble-
čenie, tašky a pod. Zapamätajte si, že zlodejovi stačí na 
krádež Vašich vecí čo i len niekoľko sekúnd, počas ktorých 
sa vzdialite od vozidla! 

2.  Mnohí ľudia si z auta robia výkladnú skriňu a potom sa 
čudujú, keď im niekto rozbije okno a čo vidí, to zoberie - 
zapamätajte si, že príležitosť robí zlodeja a sú páchatelia, 
ktorí takéto príležitosti priam vyhľadávajú! 

3.  Pokiaľ si musíte vo vozidle nechať nejaké veci, napr. pri za-
stávke na dlhšej ceste, prikryte ho aspoň dekou a parkujte 
zásadne na stráženom parkovisku. 

4.  Ak predsa nájdete Vaše vozidlo násilne otvorené, nikdy si 
do auta nesadajte a nezisťujte, čo Vám zmizlo - môžete 
zničiť stopy, ktoré páchateľ zanechal na mieste činu. Ihneď 
zavolajte políciu na známe tel. číslo  158! 

UPOZORNENIE
Upozorňujeme organizácie a  fyzické osoby na povinnosť 
nahlasovania konania kultúrnych a  športových podujatí na 
území obce Palárikovo na Obecnú políciu a na Obecný úrad. 
Pokiaľ by sa konalo takéto podujatie bez oznámenia – bude 
organizátorovi uložená pokuta a podujatie bude zakázané.
A  na záver: Keď budeme dodržiavať dobre mienené rady, 
predídeme tak možným krádežiam, ale aj porušeniam zákona. 
Naše telefónne číslo je nezmenené 0905 / 383 096.
Rád by som Vás informoval, že svoje podnety a názory mô-
žete posielať na emailovú stránku Obecnej polície Palárikovo: 

obecpolicia@zoznam.sk 
 Alexander Turan, náčelník OP

Obecná polícia informuje

ZBIERAME POUŽITÝ RASTLINNÝ OLEJZBIERAME POUŽITÝ RASTLINNÝ OLEJ



Divadelno-spevácky súbor Jána Palárika v Majcichove v súčin-
nosti s obcami Abrahám, Hoste, Hronské Kľačany, Majcichov, 
Opoj, Palárikovo, Raková, Starý Tekov, Štiavnické Bane, mestom 
Banská Štiavnica, Trnavským samosprávnym krajom, Spolkom 
sv. Vojtecha v Trnave, Arcibiskupským gymnáziom v Trnave, 
Pedagogickou a sociálnou akadémia bl. Laury v Trnave 
a Občianskym združením životnými cestami Jána Palárika vyhlá-
sili IV. ročník literárnej súťaže v písaní poézie a prózy na voľnú 
tému „Palárikovi nasledovníci 2010”. Slávnostné vyhlásenie vý-
sledkov sa uskutočnilo 19. mája 2010 v Majcichove. 

Do súťaže bolo prihlásených 172 prác, ktoré hodnotili odborné 
komisie.

Medzi nimi do súťaže z našej obce boli predložené práce nasle-
dovných autorov:

1. stupeň ZŠ
Poézia: Dominika Košťálová „Mesiac”
 Jozef Samaš „Tam”
Próza: Simoneta Halászová „Stratené šteniatko”
 Veronika Hlozáková „O myškách Tik a Tak”
 Barbora Šimková „Rozprávka o čarokrásnej chalúpke”

2. stupeň ZŠ
Poézia: Romana Kusalíková „Krásna krajina”
 Dominika Petrániová „Viem...”
Próza: Martin Borza „Robinsoni”
 Klaudia Hložeková „Nešťastie šťastia”
 Lucia Markusková „Toto ti nikdy nezabudnem!”
 Nikoleta Šuláková „Nebo”

Dospelí a SŠ:
Poézia: Slavomíra Belanová „Nezabudnem...”
 Dominika Šlahorová „Strom”
Próza: Mária Roštecká „Tieň anjela” 

DSSJP pri tejto príležitosti udelil za príkladné plnenie úloh v prospech 
spoločných záujmov nadšencom z Majcichova v oblasti náboženskej 
kultúry, práce s deťmi, záujmovo-umeleckej činnosti prostredníctvom 
spevu, divadla a prednášok. 

Cenu Fr. Richarda-Osvalda , ktorá je určená na udeľovanie za vynikajúcu 
spoluprácu v nadregionálnom rozmere, odovzdala Mgr. Monika Šturdíková 
Ing. Imrichovi Szabovi za celoživotnú publikačnú činnosť a Márii 
Chovancovej, in memoriam, za publikačnú činnosť pre deti a mládež.

Po slávnostnom agapé ocenených a pozvaných hostí zástupcovia našej 
obce s pietou položili kyticu kvetov na hrob Jána Palárika

Alžbeta Jankulárová,
prednostka OcÚ

Palárikovi nasledovníci 2010
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Nad hrobom Jána Palárika

Ing. Imrich Szabó preberá cenu za celoživotnú publikačnú činnosť a cenu 
udelenú Márii Chovancovej, in memoriam, preberá manžel Jozef Chovanec
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NEČAKANÉ PROBLÉMY S VODOU POSTIHLI I NAŠU OBEC
Máme za sebou obdobie extrémnych zrážok a problémov, ktoré 

spôsobila voda. Naša samospráva na tento nepriaznivý až alarmujúci 
stav reagovala v zmysle zákona vyhlásením III. stupňa povodňovej 
aktivity a súčasne zorganizovala záchranné práce na pomoc občanov 
v najpostihnutejších lokalitách v našej obci. Priebeh jednotlivých opatrení 
bol nasledovný:

Prvého júna večer o 20.20 hod. sme vyhlásili 3. stupeň povodňovej 
aktivity. V noci ten istý deň 23.30 hod. prednostka Obvodného úradu 
ŽP v Nových Zámkoch sa telefonicky informovala o situácii s vodou 
v Palárikove. Na druhý deň starostovia najviac postihnutých obcí 
záplavami sa zúčastnili zasadnutia okresného krízového štábu. Vzápätí 
sme prostredníctvom verejného rozhlasu informovali občanov o stupni 
ohrozenia. Zvolali sme miestny krízový štáb, ktorý sme informovali 
o situácii a rozhodli sme o opatreniach na jej zvládnutie. Nakoľko okresný 
krízový štáb musel svojimi silami a prostriedkami riešiť havarijnú situáciu 
v iných obciach, ktoré boli zaplavené narušenou hrádzou Žitavy, naša obec 
si musela pomáhať sama. Problémy s vodou boli nielen v extraviláne, kde 

poľnohospodári mali a majú zaplavené stovky hektárov poľnohospodárskej 
pôdy, ale i v intraviláne.Voda ohrozovala bezprostredne nehnuteľnosti 
a začínala sa vlievať nielen do pivníc, ale i do príbytkov niektorých 
rodín. Medzi najohrozenejšie lokality patrila Ul. Jána Palárika, Dukelská, 
Komenského, „Tihelňa”, Kerestúr, Štúrova, Kukučínova, kpt. Nálepku, 
nehnuteľnosti v okolí Bariny a suterén ZŠ s MŠ. V dôsledku premočenia 
hlineného muriva došlo postupne k deštrukcii štyroch domov. Pracovníci 
Západoslovenskej vodárenskej spoločnosti Nové Zámky iniciovali 
stretnutie, na ktorom sme sa zaoberali nefunkčnou kanalizáciou. Celý 
kanalizačný systém bol preplnený balastnými a povrchovými vodami 
a čerpadlá nestihli odčerpávať vodu na čističku do Nových Zámkov. 
Pracovníci ZsVS žiadali zrušiť uličné kanalizačné vpuste, aby sa zabránilo 
prenikaniu povrchových vôd do systému a zároveň vyzvať občanov, 
aby rešpektovali zákaz vpúšťania povrchových vôd z pivníc, dvorov 
a záhrad cez kanalizačné poklopy do kanalizácie. Nedali sa prijímať 
v tomto čase takéto opatrenia a preto sme požiadali o výnimku ObÚ ŽP 
o možnosť prečerpávania vody z prečerpávacích studní do Cergáta, čím 
sa kanalizačný systém odľahčí. Žiaľ, zistili sa i úniky vody z Cergáta cez 
odvodňovacie vpusty zaústené do Cergáta, nakoľko sa významne zdvihla 
hladina Cergáta a niekto odcudzil spätné klapky zabraňujúce odtoku vody. 
Obec zabezpečila náhradné čerpadlá, fekálne vozidlá, hasičské striekačky, 
zemný stroj a ďalšie mechanizmy a pomocné technické zabezpečenie. 
Naši zamestnanci a zároveň obecný hasičský zbor nastúpili na trojsmennú 
prevádzku a pomáhali, kde mohli. Zamestnanci obce, verejnoprospešní 
pracovníci i mnohí občania spoločne prekopávali niektoré priepusty, 
prečerpávali vodu, zabraňovali vytláčaniu vody a splaškov z kanalizácie 
na Štúrovej i Komenského ul., odčerpávali vodu z najviac zatopených ulíc.

Rád by som aspoň touto formou úprimne poďakoval všetkým, ktorí 
akoukoľvek mierou pomáhali pri opatreniach pri záplavách. Naša vďaka 
patrí hlavne týmto firmám i jednotlivcom, ktorí poskytli najväčšiu pomoc:

-   Západoslovenská vodárenská spoločnosť, a.s. Nové Zámky 
za zapožičanie čerpadiel a fekálneho vozidla

-   Okresnému Hasičskému a záchrannému zboru za zapožičanie 
100 m hadíc

-   Firme Poľno SME a Lesnému závodu za fekálne vozidlá
-   Jozefovi Jankejeovi za zemné a výkopové práce, súčasne za sanáciu 

spadnutých nehnuteľností
-   Ing. Marošovi Očadlíkovi za zapožičanie mimoriadne výkonného 
čerpadla

-   Čerpadlá poskytli aj ďalší občania: p. Jozef Citsoň, p. Jozef Krajča, 
p. Pavol Šemrinec a p. Ľubomír Šátek

-  Pomoc poskytla na naše požiadanie aj Armáda SR, ktorá nám 
doviezla dve Tatry navrecovaného piesku

-   Ceníme si aj solidárnu pomoc občanov, ktorí našim zamestnancom 
v nočnej službe doniesli guláš a v dennej službe slnečník 
i obetavosť Ing. Slodičáka, ktorý po ramená vo vode hľadal ústie 
prítokových kanálov v Cergáte

-   Rád by som poďakoval i našim zamestnancom, polícii a VPP 
za obetavosť a pracovné nasadenie v ťažkých a vyčerpávajúcich 
podmienkach 24 hodín denne

Tretí stupeň povodňovej aktivity bol ukončený v utorok 8. júna, no 
zďaleka neskončili všetky problémy s vodou. V mnohých záhradách 
žiadna úroda nebude, z pivníc sa ešte stále odčerpáva voda, priekopy sú 
plné, v zaliatych pozemkoch zahníva voda, Barina sa nevrátila do svojho 
koryta a stále zaplavuje okolie, Cergát pomaly klesá a pri jeho hrádzach je 
stále veľa vody. Pracovníci Povodia Váhu nás informovali, že limitujúca 
pre výšku spodných vôd je hladina Dunaja. Kým tá neklesne, všetky naše 
opatrenia na prečerpávanie vody nemajú žiadny účinok. Obec v týchto 
dňoch robí revíziu odvodňovacích kanálov v celom intraviláne. Následne 
bude potrebné za súčinnosti občanov, zamestnancov obce, Povodia Váhu 
a potrebných mechanizmov revitalizovať celý odvodňovací systém.

Problémom i naďalej ostane Barina, kde nejestvuje rýchle a účinné 
opatrenie, ktoré by znížilo jej hladinu. Na jej výšku má vplyv aj výška 
hladiny Cergáta a celková výška spodných vôd, ktoré sú na úrovni svojho 
maxima. Aj keď, našťastie, naša obec nepatrila k najviac postihnutým, 
všetci žijeme v permanentnom strese pri každom daždi. Naviac 
hospodárska kríza má v súčasnosti kritické dopady na rozpočet obce, 
ktorý „melie” z posledného. Veľké náklady vznikli obci uhrádzaním 
pohonných hmôt, ktorých sa počas povodní minulo viac než 1000 litrov, 
úhrady mechanizmov, energie, ale i sanačné práce pri spadnutých domoch. 
V jednom prípade obec zakúpila i unimobunku pre ohrozenú rodinu na 
Kerestúri. Okrem nikde neodtekajúcich zahnívajúcich vôd tu máme 
množstvo komárov, ktoré nás ohrozujú od rána do večera. Požiadali sme 
Krajský úrad životného prostredia o postrek, ktorý ale nevieme kedy a ako 
bude aplikovaný. Naša samospráva iniciovala stretnutie Mikroregiónu 
Cergát–Váh za účasti susediacich obcí, poľnohospodárov, ktoré sú 
spojené katastrálnymi územiami. Na toto stretnutie by sme radi prizvali 
odborníkov Povodia Váhu, Nitry, prípadne pracovníkov hydrologického 
ústavu, aby sme celoplošne hľadali riešenie revitalizácie celého systému 
odvodnenia dotknutého územia.  Mgr. Jozef Derňár

starosta obce
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Najčastejšie skloňované slovo „VODA”
Pranostika „Studený a mokrý máj – v stodole raj” v tomto roku neplatí. 

Máj a začiatok júna sa niesol v znamení prívalových dažďov, ktoré značne 
znepríjemnili život väčšiny z nás.

Samospráva vyhlásením III. stupňa povodňovej aktivity uviedla do 
pohotovosti všetky nám dostupné sily a prostriedky k odstraňovaniu 
následkov prívalových dažďov.

Lokalita, kde sa naši predkovia rozhodli vybudovať obec je takmer 
rovinou, pôvodne však podstatnú časť územia tvorili bažiny s ostrovčekmi 
miernych vyvýšenín. Geologické podložie tiež nie je priaznivé, pretože 
máme takmer nepretržite vysoký stav spodných podzemných vôd, 
ktoré sa javia ako tlakové vody. Postupom rokov sa pôvodný intravilán 
rozrástol o nové ulice, niektoré sú postavené na miestach, ktoré naši 
predchodcovia využívali ako pasienky. Tieto počas jarných mesiacov 
boli spravidla zaliate povrchovou vodou. Vybudovali premyslený systém 
odvodňovacích priekop, ktoré sú poväčšinou zaústené do Dlhého kanála 
(Cergáta) alebo do tzv. Luckého Cergáta. Tento základný odvodňovací 
systém sa v teréne postupom rokov zanedbával, resp. v niektorých 
miestach úplne zrušil.

Aj v tomto roku sme sa poučili, že sme neurobili dobre.
Slovenský vodohospodársky podnik, š.p. Banská Bystrica prostred-

níctvom závodu v Nitre má v správe Dlhý kanál, ktorý samospádom 
preteká do Nitry a závod v Šali spravuje druhý tzv. Lucký Cergát, ktorý 
je prečerpávaný pri Komoči do Váhu. Pretože stav hladiny Nitry bol 
dlhodobo vyšší nemohlo dôjsť k znižovaniu hladiny Dlhého kanála, práve 
naopak, jeho hladina sa prudko zvyšovala. Vybudované vpustné objekty 
(na strane Dolných Dráh, ale aj na strane Stávok teda od Kerestúra) sa stali 
zrazu miestami kadiaľ sa valila voda k obydliam, ku škole, na polia a les. 
Tri uzatváracie liatinové klapky si niekto svojvoľne „požičal” a spôsobil 
tým verejné ohrozenie ostatných spoluobčanov ako i ich majetku.

V súčinnosti so zamestnancami povodia budeme hľadať na odstránenie 
tohto stavu definitívne riešenia. Krátkodobé opatrenie znamenalo 
zahatenie vpustov vrecami s pieskom. Zaplavený terén však bude 
potrebné v najbližších dňoch odvodniť, čo sa bude dať urobiť v čase 
zníženia hladiny Dlhého kanála.

Samospráva obce v regionálnom ponímaní už pred rokmi hľadala 
technické riešenia zvýšenia intenzity odvádzania povrchových vôd 
v súčinnosti s okolitými obcami, keď založila združenie „Cergát – Váh”. 
Nedosiahol sa však potrebný konsenzus so všetkými zaiteresovanými 

(obcami, poľnohospodármi, podnikateľmi, správcami tokov) ale hlavne 
nenašla sa forma financovania z mimorozpočtových zdrojov, t.j. zo 
štátneho rozpočtu alebo predvstupových fondov EÚ. Odvtedy už veľa 
vody pretieklo a na povodne nebolo uvoľnených dostatok finančných 

zdrojov. Budeme sledovať vývoj v danej oblasti a hľadať možnosti 
s cieľom riešenia vzniknutých problémov.
Čo však treba urobiť bezprostredne? Musíme si v prvom rade pomôcť 

sami. Každý z nás by mal prehĺbiť priekopu pri svojom dome či záhrade, 
prečistiť priepust na vlastnom vjazde do dvora. V žiadnom prípade 
priekopu nezasýpať zeminou, či odpadom zo záhrad. Priekopu treba 
trvalo udržiavať, kosiť, zamedziť rastu náletových drevín. 

Osobitne sa obraciame touto cestou na občanov, ktorých záhrady 
susedia s hlavným odvodovým kanálom, t.j. od školy, cez ihrisko, 
Zápoveď do „Barackoša”, aby odstránili náletové dreviny a vyčistili 
samotný kanál. V podstatnej časti jeho dĺžky nie je dostupný bežnou 
technikou a prístupný je iba zo súkromných záhrad. Vyťaženú haluzovinu 
z priekopy , ktorá by bola vynesená na ulicu by sme, po oznámení, ihneď 
odviezli.  Alžbeta Jankulárová, 

prednostka OcÚ

Extrémne tohoročné májové a júnové 
dažďové zrážky spôsobili obrovské problémy 
aj v našej obci.

I keď, vďaka Bohu, Palárikovo nepatrilo 
medzi najpostihnutejšie lokality Slovenska, 
voda negatívne ovplyvnila život takmer 
každého z nás. Mnohým spoluobčanom 
dažďová, či následne spodná voda, poškodila 
domy a byty, iným zničila sľubnú úrodu 
v záhradách a na nižšie položených poliach 
našich poľnohospodárov. Po mokrom apríli 
prišli najvyššie májové úhrny dažďových 
zrážok v histórii meteorologických meraní 
u nás a skazu zavŕšil takisto extrémne daždivý 
začiatok júna. Ako vidieť z priloženej tabuľky 
a grafu, za mesiac máj i jún napršalo takmer 
trojnásobok päťdesiatročného priemeru. Kým 
podľa dlhodobých meraní v Palárikove za 
mesiace apríl, máj a jún priemerne spadne 
spolu cca 150 mm vody, tento rok za tieto tri 
mesiace napršalo 379,5 mm, čo je takmer 380 
litrov na jeden štvorcový meter ( v roku 2009 
za toto isté obdobie napšalo iba 105 mm). Niet 
divu, že premáčaná zem už nestihla absorbovať 
vodu, a tak i začiatkom júla toho roku sa na 
mnohých poliach okolo obce namiesto zlatistej 

pšenice alebo vysokej kukurice zrkadlí súvislá 
vodná hladina. Treba iba dúfať, že tento rok 

sa počasie už dostatočne vyzúrilo a nepripraví 
nám ďalšie neželané extrémy...

Mesačné zrážky v mm
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Priemer 1901/1950 2009 2010

I II III IV V VI VII VIII IX X XI XII Za rok
Priemer 1901/1950 31,0 29,0 38,0 40,0 60,0 54,0 55,0 47,0 45,0 48,0 50,0 44,0 541,0

2009 34,0 69,5 46,0 16,0 15,5 74,0 58,5 59,0 30,0 64,5 52,5 76,0 595,5
2010 39,5 25,5 18,5 77,0 171,5 131,0

Extrémne dažde
Mesačné a ročné zrážky v mm – Palárikovo

Zdroj údajov:
priemer vodných zrážok v Palárikove za r. 1901-1950: podľa hydrologických zborníkov
zrážky r. 2009 a jún 2010: podľa merania vo dvore Poľno SME s.r.o. Palárikovo,
zrážky január-máj 2010:  Jakub Stacho, dobrovoľný pozorovateľ zrážkomernej stanice v Palárikove, 

(poverený SHMÚ v Bratislave) Ing. Alžbeta Husková
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Vďaka, mama...
Dňa 10. mája 2010 výbor ZO JDS v Pa-

lárikove zorganizoval v DK posedenie ku 
Dňu matiek. Krásne slovo mama znelo počas 
celého popoludnia nespočetnekrát najmä z úst 
detí zo záujmových krúžkov pri DK, ktoré pre 
mamy, staré mamy a babky pripravili kultúrny 
program. Ďakujeme! Prítomných 126 členov 
pozdravil i starosta Mgr. Jozef Derňár, ktorý 
svojím príhovorom navodil krásnu atmosféru. 
Dôchodcovia, ktorí sa dožili životného jubilea, 
prijali milé gratulácie a malé darčeky. Strávili 
sme pekné popoludnie v spomienkach na uply-
nulý čas. Koľko krásnych chvíľ je v živote ma-
my... Na tie, čo prinášajú problémy, sa časom 
zabúda, ale na tie najkrajšie zážitky s deťmi 
spomíname celý život. Mnohé deti pri svojej 
zaslepenosti berú obetu matky ako samozrejmú 
a opomenú, že ich mama si zaslúži hoci nepatr-
né zrnko úcty. Úcta a prejavenie lásky mamičke 
či starkej by mali byť našou každodennou 
povinnosťou, lebo ich prejavenie rozjasní tvár 
každej matky.

Nielen chlebom 
je človek živý...
Členovia ZO JDS v Palárikove si tieto slo-

vá doslova vzali k srdcu a dvakrát navštívili 
Divadlo Andreja Bagara v Nitre. Boli to pred-
stavenia Statky-zmätky od. J.G.Tajovského 
a Modrá ruža od Pavla Braxatorisa a Gejzu 
Dusíka. K veľkému umeleckému zážitku 
prispelo i hviezdne obsadenie v oboch pred-
staveniach – Ivan Vojtek ml., Eva Pavlíková, 
Gabriela Dolná, Ján Grešo i ďalší herci a taneč-
níci. V predstaveniach bolo cítiť úprimnú snahu 
vytvoriť diela vždy lepšie, umelecky pôsobi-
vejšie, aby po každej stránke vyhovovali po-
žiadavkám dnešného diváka. V Modrej ruži sa 
potvrdili slová Gejzu Dusíka: „Vo svojej hudbe 
som vlastne zachytával čas doby, v ktorej som 
žil. Hľadal som rytmickú sviežosť, melodické 
bohatstvo spojené s vrúcnosťou slovenského 
národa. To všetko som venoval vo farbách hud-
by slovenskému národu.” Na predstaveniach 
sa zúčastnilo 126 členov našej JDS. Vďaka 
patrí členkám našej organizácie p. Bc. Alžbete 
Kalincovej a p. Márii Zálešákovej, ktoré ochot-
ne tieto vydarené akcie zorganizovali. 

I my sa vieme 
zabaviť
Nastal čas tradičných juniálesov. Napriek 

tomu, že tento rok je slniečka pomenej a viac 
nás sužujú výdatné dažde, výbor ZO JDS 
v Palárikove zorganizoval dňa 7. 6. 2010 vo 
veľkej sále DK náš dôchodcovský juniáles. 
V dobrej nálade sme si zatancovali, zaspievali 
a zaspomínali na časy minulé. Pri priateľských 
rozhovoroch sme aj pozabúdali na svoje väčšie 
či menšie problémy, ktorých máme vo svojom 

veku až-až. Juniáles bol zorganizovaný v akcii 
„sami-sebe”, keď si prítomní pochutnali na 
dobrotách, ktoré sami pripravili. Akcia bola 
o to viac symbolická, že dňa 18. júna je deň 
priateľstva a priateľstvo je v našom veku veľmi 
dôležité. I pre nás, dôchodcov, platia nasledov-
né slová: „Všetci sme anjeli s jedným krídlom. 
Lietať môžeme len vtedy, keď objímame jeden 
druhého.”

Sme vďační za každú iniciatívu, za každý 
dobrý námet, ktoré pritiahnu viac záujemcov 
do našej organizácie. Snaha skvalitniť život to 
nie je len pre tých mladších a zdravších, ale aj 
tých vekovo starších a mnohokrát zdravotne 
limitovaných. 

Všetkým dôchodcom želám počas letných 
mesiacov zdravie, pekné počasie, krásne slneč-
né dni, ktoré prinesú niečo dobré a príjemné, čo 
povzbudí optimizmus, aby život aj vo vyššom 
veku bol pre nás požehnaním.

Vážme si chlieb náš 
každodenný
V čase, keď nepriaznivé počasie ohrozu-

je našu úrodu, keď prívalové dažde môžu 
zmeniť hojnosť na núdzu a nedostatok, som 
rozmýšľala, či si dostatočne vážime chlieb náš 
každodenný. Chlieb – symbol pohostinnosti 
slovanských národov odpradávna nesmel chý-
bať v dome. Gazdiná si ním uctila každého 
i nečakaného návštevníka. Voľakedy sa chlieb 
nepiekol každý deň. Príprava chleba a pečenie 
si vyžadovalo veľa zručnosti, skúsenosti ba 
i telesnej sily. Bola to namáhavá práca a pre 
mladé gazdinky i ťažká úloha. Upiecť dobrý 
a chutný chlieb bez súčasnej modernej techniky 

bolo nemalým umením. Potrebné skúsenosti 
budúcim gazdinkám odovzdávali staré matere. 
Bolo si treba zapamätať celý postup od prí-
pravy náradia (veľké koryto z topoľa, dieža, 
korýtko, koník na pretláčanie zemiakov...), po-
trebných surovín (múka ražná alebo žitná, ze-
miaky, výkysok -žmolky, soľ, droždie, rasca...), 
správneho postupu zarábania kvásku, kysnutia, 
vypracovania a vyvaľkania cesta, až po správne 
vykúrenie pece a upečenie chleba. 

Dnes chlieb môžeme denne kúpiť čerstvý 
v obchode alebo si ho doma upiecť v plno-
automatizovanej pekárničke. Preto mať denne 
na stole čerstvý, mäkký, chrumkavý a vo-
ňavý chlieb pripadá dnešnému človeku ako 
samozrejmosť. Nie je to samozrejmosť nielen 
všade na svete, ale aj v niektorých našich do-
mácnostiach. Dnešná generácia nezažila časy, 
keď skyva chleba bola otázkou života a smrti, 
snáď preto si ho menej vážime. Ešte menej si 
ho vážia naše deti a vnuci. Majú ho dostatok, 
majú ho vždy, nemusia naň zarábať, nieto naň 
ešte pracovať. Aké jednoduché je vziať do rúk 
nôž a odkrojiť si krajec chleba a zahryznúť 
doň...Ak prestane chutiť s rovnakou ľahkosťou 
ho zahodiť, odkopnúť, pošliapať... Tak často 
je v našich odpadkoch odhodený chlebík...
Je to však prejav neúcty voči tým, ktorí ho 
naozaj v pote tvári dnes dorábajú od drobného 
zrnka až po voňavý bochník. Vráťme vážnosť 
chlebíku najprv my, starší, a učme vážiť si ho 
aj naše deti a vnukov. Učme zaň vedieť prosiť 
a poďakovať, a to každému, kto nám ho denne 
poskytuje, lebo kto si neváži chlieb, neváži si 
nič a nikoho.

Elena Šrámeková

20. výročie založenia 
Jednoty dôchodcov 
na Slovensku
27. mája sa konalo slávnostné stretnutie 

funkcionárov Jednoty dôchodcov Slovenska 
okresu Nové Zámky, organizované pri príle-
žitosti osláv 20. výročia založenia JDS. Za 
Palárikovo sa tejto milej slávnosti zúčastnila 
štvorčlenná delegácia na čele s predsedníčkou 
MO JDS Gabrielou Šrámkovou. Medzi pozva-
ných hostí patril aj náš pán starosta Mgr. Jozef 
Derňár, ktorý vo svojom príhovore vyzdvi-
hol aktívnu činnosť našej jednoty dôchodcov 
a zdôraznil hlavné poslanie tejto seniorskej 
organizácie ochraňovať trvalé hodnoty života, 
akými sú zdravie, rodina, priateľstvo a medzi-
ľudské vzťahy. Taktiež sa usilovať o dôstojné 
prežívania jesene života najstaršej generácie. 
Podujatia sa zúčastnili aj ďalší vzácni hos-
tia, ktorí zablahoželali i našej pani Viktorke 
Hlavačkovej, ktorá z rúk predsedníčky okres-
nej organizácie JDS pani M. Kuklovej obdržala 
pamätný list pri príležitosti oslavy okrúhleho 
jubilea.

Gabriela Šrámková
predsedníčka JDS Palárikovo

Zo �ivota dôchodcovZo �ivota dôchodcov

Mária Chovancová

Modlitba
Zložiť detské rúčky
ku modlitbe zrána
učila ma s láskou
s prvým slovom mama.

Na kolienkach s mamou
plynul z úst Otčenáš
a detskú dušičku
rosieval z neba dážď.

Niet už dobrej matky
a mne tiež striebri vlas,
však k modlitbe kľakám
ako v ten dávny čas.
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Rekordné tohoročné májové dažde, dlhodobo podmáčaná pôda a silný 
vietor zapríčinili aj smrť nekorunovaného kráľa stromov nášho veľkého 
parku – duba. Mohutný solitér strážil rázcestie pôvodnej cesty veľkého 
okruhu parkom a cestou vedúcou povedľa rybníka k zelenej bráne (viď 
označenie na mapke), tíško počúval slová lásky celých generácií zaľúbe-
ných Mederákov, ktorí si pod ním dávali rande. Mnohí ľudia dub s uzna-
ním potľapkávali, s obdivom tíško hľadeli do výšin jeho rozložitej koruny, 
v letnej páľave hľadali jeho tieň, objímali obrovský kmeň a čerpali z neho 
životodarnú silu. Kvôli nemu v polovici osemdesiatych rokov minulého 
storočia k nám pricestovala i španielska princezná (článok Ing. Pavla 
Krajniaka „Spomienka na návštevu španielskej princeznej”, Naše noviny, 
VII. ročník, 5. číslo, r. 2005), aby si jeho objatím uctila pamiatku predkov.

Nádherný solitér podľa ústneho podania patril k siedmim dubom, 
ktoré boli vysadené pri obnove bažantnice koncom 18. storočia za grófa 
Jozefa Károlyiho (7. 10. 1768 - 4. 4. 1803). Gróf Jozef mal s manželkou 
Alžbetou sedem detí (z toho troch synov). Po predčasnej otcovej smrti sa 
na podnet matky každé z detí staralo o jeden mladý dubček na pamiatku 
svojho otca s tým, že dub sa môže dožiť aj 1000 rokov.

Žiaľ, nedožil sa... 

Pravdepodobne silný vietor, ktorý sa zaprel do obrovskej koruny 
duba, a nestabilná premočená pôda spôsobili, že zhruba v hĺbke 50 cm 
sa odlomili jeho hlavné korene a kráľ nášho parku sa určite s bolestným 
rachotom vyvrátil na zem, pretože polámal množstvo okolitých stromov 
a kríkov. Pokým dub nepopílili, niekoľko dní ho naposledy chodili obdi-
vovať mnohí naši obyvatelia a lúčili sa s ním ako so starým známym... 

Kmeň sa asi na pol metra zaryl do premočenej pôdy, takže sa nám 
nie celkom presne dal odmerať jeho obvod. Pri koreni mal priemer cca 
154 cm, obvod cca 460 cm, obvod vo výške 370 cm (rez na kmeni) je cca 
428 cm (priemer 153 cm).

Vo výške 480 cm bola vidlička dvoch konárov. Obvod vidličky koná-
rov mal 420 cm. 

Tenší konár, ktorý smeroval nad chodník, mal vo výške 480 cm od 
zeme obvod 285 cm, priemer cca 90 cm. 

Hrubší konár, ktorý pôvodne smeroval k zelenej bráne, vo výške 
560 cm od zeme mal obvod pár cm nad 300 cm, priemer cca 90 cm. 

Dub bol vysoký cca 29 m.
I keď sa v dôsledku rekordných dažďov na Slovensku stali neporov-

nateľne väčšie tragédie ako je smrť kráľa stromov nášho parku, každému 
milovníkovi prírody a histórie našej obce musí byť ľúto, že taký nádher-
ný strom, ako starý dub bezpochyby bol, už nežije a nebude nás a naše 
deti tešiť svojou dôstojnosťou a majestátom... Ing. Alžbeta Husková

Tento rok v mesiacoch máj a jún sa najviac 
hovorilo o vode. Voda pre záhrady je dobrá, 
ale nie v takom množstve, koľko jej spadlo 
v týchto mesiacoch. Najprv to boli dlhodobé 
dažde, potom záplavy, nakoniec jazerá zo spod-
nej vody.

Voda sa dostala do pivníc a niektoré záhrady 
zaplavila celkom. Zničila úrodu záhradkárov, 
podmáčala korene stromov, ktoré to mož-
no neprežijú. Napriek tomu môžeme hovoriť 
o šťastí, že nám zostali stáť domy, pretože 
v susedných obciach to bolo oveľa horšie.

V záhradách sa dá všetko obnoviť – zasadí-
me nové stromy. Zelenina, čo sa zničila tento 
rok, bude nabudúce.

Základná organizácia SSZáhradkárov 
v Palárikove mala na tieto mesiace napláno-
vané akcie, z ktorých sa uskutočnil len zájazd 
autami 8. a 9. mája do Arboréta Mlyňany.

Konali sa tu Ambrózyho dni – prehliadka 
parku s bezplatným odborným výkladom, pre-
daj okrasných drevín. V čase našej návštevy 
kvitli nádherné rododendróny a azalky.

Dňa 26. júna sa obnovila družba so zá-
hradkármi zo Zubří. Predsedníčka ZO SZZ 
v Palárikove Ľudmila Košíková sa spolu so 
starostom obce Mgr. Jozefom Ďernárom a ďal-
šími členmi delegácie zúčastnila osláv 700. 
výročia 1. písomnej zmienky o meste Zubří. Po 
spoločnom sprievode mestom sa v športovej 

hale konal kultúrny program. Po zoznámení 
so záhradkármi zo Zubří pokračovali príjemné 
rozhovory v Dome záhradkárov, kde sme si za-
spomínali na oficiálne začiatky záhradkárskej 
družby v roku 1983 (neoficiálna spolupráca 
začala už v sedemdesiatych rokoch 20. st.), 
na zájazd záhradkárov zo Zubří v Palárikove 
v roku 1998 a na ďalšie akcie, ktoré sme si 
pripomenuli vďaka záznamom v ich kronike. 
Mnohí Zubřania dodnes spomínajú na kvalitnú 
a čerstvú zeleninu a ovocie, ktoré im dovážali 
naši záhradkári. Na záver sme sa dohodli na 
spolupráci a výmenných návštevách. 

Zväz záhradkárov Vám všetkým praje prí-
jemné leto a pekné dovolenky. Dúfame, že sa 
na jeseň stretneme v Dome kultúry na výstave 
„Ovocia, zeleniny a kvetov.” 

Ľudmila Košíková
preds. ZO SZZ v Palárikove

Kráľ parku zomrel...

Záhradkári – máj a jún 2010
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1. jún je jedným z dní, ktoré hlavne my, pracovníci kultúry, nemôžeme 
za žiadnych okolností prehliadnuť, nebodaj naň zabudnúť. Medzinárodný 
deň detí je pre nás akýmsi záväzkom a veľkou výzvou urobiť pre naše 
deti niečo zmysluplné, niečo, čo im vyčarí na tvárach úsmev, ukázať im, 
že nám na nich záleží, že sú pre nás najväčším pokladom v živote.

Deti potrebujú hlavne veľa lásky, pocit bezpečia a spolupatričnosti nie-
len 1. júna, ale po celý rok. Vieme z vlastnej skúsenosti, že deti sú veľmi 
vnímavé a vedia patrične prejaviť svoje emócie, či je to už radosť, žiaľ 
alebo strach. Preto je na nás „dospelých“, aby sme pre ich správny vývoj 
vytvárali aj vhodné podmienky. 1. jún je sviatkom detí takmer na celom 
svete, aj keď nie všade ho deti majú možnosť osláviť. V Dome kultúry 
Palárikovo sa na tento deň každoročne veľmi zodpovedne pripravujeme 
a už niekoľko rokov práve v spolupráci s deťmi a mládežou obdarúvame 
deti krásnym darčekom v podobe detského divadelného predstavenia.

Tento rok si mladí divadelníci z divadelného krúžku pri Dome kultúry 
v Palárikove netradične pripravili pre svojich kamarátov dve divadelné 
predstavenia: Baltazár Banán a Keď gróf rozkáže čarovať.

Baltazár Banán je kabaretná komédia s peknými 
pesničkami, určená pre detského diváka. Je to príbeh jedného banána, 

ktorý po dozretí spadne zo stromu a táto nová životná situácia ho privedie 
ku včielke, do ktorej sa zaľúbi. Jeho láska k nej je natoľko silná, že sa 
chce naučiť lietať. Z toho vzniknú rôzne komické situácie pri stretnutí 
s mravcom a pavúkom, poprepletané peknými spievanými vstupmi sú 
pre detského diváka ako stvorené.

Samotní detskí herci sa natoľko profesionálne zhostili svojich diva-
delných postáv, že detské publikum sa na 45 minút stotožnilo s osudom 
Baltazára Banána (Jaroslava Žačiková), včielky Médei (Kristínka 

Galbavá), mravca Joža (Michaela Tatárová), pavúka Zdena (Norika 
Kodadová) a kvietkov (Katarína Hložeková, Gabika Petrániová, Petra 
Tóthová, Frederika Šutková). Pozorné sledovanie a velikánsky potlesk 
bol jednoznačným dôkazom úspechu a krásnou odmenou za niekoľko-
mesačnú drinu.

Ich starší divadelní kolegovia si pre kategóriu 
teenagerov naštudovali di-

vadel-

nú hru 
Keď gróf rozkáže čarovať. 
Samotná hra je veľmi zau-
jímavá práve samotným vý-
berom postáv: gróf Dracula 
(Viktor Berkeš), čarodejnica 
Saxana (Lenka Samuelová), 
Snehulienka (Nikola 
Žačiková), slúžka (Denisa 
Bartušeková), Ivánuška 

(Marek Filo) a prepojením ich sveta s dnešným moderným. Všetkému 
bol na vine gróf Dracula a čarodejnica Saxana, ktorí sa rozhodli, že budú 
podnikať a svojimi čarami preniesli rozprávkové postavy do dnešného 
reálneho sveta. Vzniknuté rôzne komické situácie v spojitosti s výdobyt-
kami modernej doby ( notebook, mobilný telefón, internet) a rozprávko-
vými postavami, s vynikajúcim hereckým prevedením si mladé publikum 
získali a čo bolo nad naše očakávania, aj zaujali.

O tom, že semienko padlo na úrodnú pôdu a naši mladí ochotníci 
svoj voľný čas neobetovali na nácviky zbytočne, svedčí fakt, že sú tento 
rok 7. a 8. augusta 2010 po druhýkrát pozvaní do Vysokých Tatier na 
Hrebienok na Medvedie dni, kde budú mať opäť možnosť celému 
Slovensku, ale aj zahraničným návštevníkom Tatier, predviesť svoj talent 
a kde sa budú týmito dvoma hrami prezentovať a tak robiť dobré meno 
Palárikovu.

O Medvedích dňoch sa bližšie dozviete aj na internetových stránkach. 
Touto cestou srdečne pozývame všetkých Palárikovčanov, ktorí majú 
radi Vysoké Tatry, aby svojou účasťou prišli podporiť naše deti. 

ZO ŽIVOTA DKZO ŽIVOTA DK
Medzinárodný deň detí v dome kultúry



...povedia si deti, ale čo rodičia? Dva mesiace sú dosť dlhá doba na 
to, aby pre deti vymysleli program na každý deň a ešte k tomu zvládali 
aj svoje pracovné povinnosti. Vo väčších, ale aj menších mestách tento 
problém riešia formou rôznych denných a týždenných táborov, v ktorých 
deti môžu naplno rozvíjať svoje športové či iné schopnosti a rodičia tak 
môžu bez problémov pracovať. Aj v Palárikove ponúkame pomocnú ruku 
zamestnaným rodičom už niekoľko rokov. V Dome kultúry Palárikovo 
bude počas letných prázdnin v prevádzke denný letný tábor.

V mesiaci júl – august 2010:

Tvorivý týždeň Tvorivý týždeň 
(vystrihovanie, kreslenie, lepenie, varenie, spoločenské hry...)

 5. – 9. 7. 2010 9.00 – 17.00 hod  DK
Je potrebné priniesť si výkresy, nožnice, lepidlo na papier, farby (vo-

dové, fixy, pastelky...)

Rekreačno-táborový týždeňRekreačno-táborový týždeň 
 12. – 16. 7. 2010 Rajecká Lesná

Celotýždenný tábor v Rajeckej Lesnej

Divadelný týždeňDivadelný týždeň
 19. 7. – 23. 7. 2010 9.00 – 17.00 hod DK
 2. 8. – 6. 8. 2010 9.00 – 17.00 hod DK
  Ukážky nácvikov divadelných predstavení, skúška kostýmov, tvorba 

vlastných dramatických diel a ich ukážka, výroba divadelných rekvizít.

  Hráme sa na kuchárov – pripravujeme si obed
  Spoločenské hry

Spoznávame okolie Spoznávame okolie 
 10. 8. – 13. 8. 2010 9.00 – 17.00 hod 

podľa počasia
Bicyklové túry do okolia

Jednodňový výlet do Nitry
Návšteva arboréta v Mlyňanoch

Návšteva kúpaliska (Štrand, Podhájska, resp. Štúrovo)
Výdavky na vstupenky, cestovné a stravné 

si každý účastník hradí sám.
Bližšie informácie záujemcom poskytneme.

Týždeň hier a voľnej zábavyTýždeň hier a voľnej zábavy 
(badminton, spoločenské hry, varenie, kreslenie, schovávačka, karty...)
 6. 8. – 20. 8. 2010 9.00 – 17.00 hod  DK

Je potrebné priniesť si kresliace potreby, 
(resp. rôzne spoločenské hry, loptu, DVD s filmami, rozprávkami...)

Zmenu programu počas jednotlivých prázdninových týždňov si vy-
hradzujeme podľa počasia a záujmu detí.

Denný letný tábor je bezplatný, pri návšteve kúpaliska cestovné a rôzne 
vstupenky si hradí každý účastník sám.
Do denného letného tábora si deti prinesú jedlo a pitie, v prípade záujmu 
je možné dohodnúť pre jednotlivcov stravu u p. Slivoňa. 
Záujem a stravovanie je potrebné nahlásiť vždy deň vopred!
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V priestoroch DK pod záštitou starostu obce sa uskutočnil II. ročník 
projektu „ Zeleň je život „. Pripravila ho knižnica v spolupráci s pra-
covníkmi lesného závodu. Hostia z lesného závodu porozprávali deťom 
o lese, jeho ochrane, využití... Odpovedali deťom na zvedavé otázky. 
Po besede sa malo uskutočniť premietanie filmu o Karpatskom pralese, 

ktorý sa nachádza na Slovensku. Boli sme však sklamaní a nesmierne 
nešťastní, pretože zlyhala technika.

Veríme, že aj napriek nedostatkom sa stretneme aj o rok a pripravíme 
pre deti tretí ročník, omnoho zaujímavejší a podľa možnosti bez chýb. 
Vo vestibule na paneloch bola prezentovaná práca detí zo ZŠ Karola 
Strmeňa. Boli zamerané na ekológiu, ochranu životného prostredia, lás-
ku k prírode. Víťazné práce boli odmenené cenami, ktoré poskytla Mgr. 
Erika Bršelová a Lesný závod Palárikovo. Srdečne ďakujeme a tešíme sa 
na budúci ročník. Veríme, že bude úspešnejší.

Erika Galbavá 

Hurááááááááá, prázdniny!

II. ročník Zeleň je život

Letná súťaž
Knižnica počas leta už tradične pripravuje súťaže pre deti na letné 

prázdniny. Tento rok je zameraná na les, prírodu, zvieratá. Pred kniž-
nicou je pripravený panel s kolážou. Sú v nej použité prvky z prírody, 
lesa a obrázky o zvieratách.

Úlohou súťažiacich bude nájsť zvieratká, ktoré sú ukryté v prírode. 
Zúčastniť sa môžu všetky deti bez ohľadu na vek a bez ohľadu na to, 
či sú alebo nie sú členmi knižnice. Na konci prázdnin bude ich snaha 
vyhodnotená a ocenená.

Ďalšiu príležitosť dostanú mladí výtvarníci. Počas leta môžu svoje 
zážitky z prázdnin nakresliť na výkresy a na konci prázdnin ich priniesť 
do knižnice. Bude z nich vytvorený panel, aby si ich každý mohol po-
zrieť. Všetky práce budú ocenené.

Upozorňujeme mladých výtvarníkov, že budeme prijímať aj ilustrá-
cie ku knihe, ktorú počas leta prečítali.

Knižnica ďakuje
Ďakujeme:

Mgr. Petrovi Derňárovi, r. Guzmickej, 
r. Tóthovej, r. Ulickej, r. Benkovej 

za knižné dary a periodiká, ktoré obohatia fond knižnice.
 Mária Slažanská, 

ved.knižnice

Miestna Kni�nica
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Strmeňove dni
V pondelok 30. mája 2010 sme znovu pokra-

čovali v tradícii, ktorú sme začali pred 2 rokmi 
v rámci regionálneho projektu Strmeňove dni. 

V tomto roku sme prepojili osobnosť Karo-
la Strmeňa s osobnosťou pani učiteľky Márie 
Chovancovej, ktorá nás minulý rok opustila. Na 
škole sa v jedno popoludnie prezentovali reci-
tátori, ktorí úspešne reprezentovali našu školu, 
i malí autori prózy i poézie. V posledný májový 
pondelok projekt vyvrcholil na poludnie, keď 
staršií spolužiaci predstavili svojim kolegom 
nielen K. Strmeňa, no i Máriu Chovancovú, 
ktorá písala predovšetkým poéziu pre deti. Po-
tom sa konalo vyhodnotenie literárnej súťaže, 
kde sa zúčastnili žiaci zo všetkých ročníkov na-
šej školy. Dielka boli veľmi rozmanité, každé 
vynikalo v niečom inom. Žiaci sa inšpirovali 
a plánujú sa zúčastniť aj budúci rok. Týmto 
projektom chceme podporiť rastúce talenty do 
budúcnosti.

Vyhodnotenie literárnej súťaže:
Absolútna cena poroty:  Klaudia Hložeková, 

súbor diel
POÉZIA: 
2.-6. ročník
1. miesto:  Zuzana Španírová – 

Moja krásna vlasť
2. miesto:  Romana Kusalíková – 

Krásna krajina
 Nina Ševčíková – Bohatá jeseň

3. miesto:  Veronika Hlozáková a Simoneta 
Halászová – Jeseň

PRÓZA
2.-4. ročník
1. miesto:  Veronika Hlozáková – O myškách
2. miesto:  Simoneta Halászová – 

Stratené šteniatko

3. miesto:  Barbora Šimková – 
Ako si čertík Bertík...
 Hanka Juríková – 
O dvoch sestričkách

5.-7.ročník
1. miesto:  Lucia Markusková – 

Toto ti nikdy nezabudnem
2. miesto:  Jana Španírová – 

Záhada kvíliaceho ducha
 Martin Borza – Robinsoni

3. miesto:  Michaela Tatárová – Stratený psík

8.-9. ročník
2. miesto:  Dominika Šutková – 

Zbytočná cesta
3. miesto:  Vanda Halásová – Príbeh jari

Kristína Chovancová – 
Vysnívaná dovolenka

Kristína Chovancová, 8.A

Život v školskom klube
Ani v ostatných dvoch mesiacoch život 

v školskom klube detí nezastal. Práve naopak. 
Rozbehol sa ako rýchlik a deťom priniesol sú-
ťaže, exkurzie či opekačku.

Veľmi užitočnou bola športovo-vedomostná 
súťaž, v rámci ktorej naši družinári zodpovedali 
na otázky z prírodovedy, spoznávali dopravné 

značky a environmentálne sa vychovávali, keď 
sa zapojili do súťaže v zbere papierov okolo 
celej školy. 

Inokedy sa zas potešili, keď popoludní za-
vítali na exkurziu do autoservisu k pánovi Bo-
sákovi alebo sa učili v Kvetinárstve pri mlyne, 
ako sa aranžujú kvety.

Pani učiteľky E. Dubcová a N. Šlahorová 
pre nich tiež pripravili súťaž v stolovaní. Žiaci 

z oboch oddelení sa do nej s radosťou zapojili, 
lebo teraz si prišli na svoje aj ich žalúdky. 

So školským klubom sa rozlúčili na opekačke 
a zároveň spolu s ostanými deťmi z krúžkov za-
vŕšili svoju činnosť na diskomaratóne, na ktorý 
si žiaci sami pripravili občerstvenie v podobe 
jednohubiek a chutných ovocných pohárov.

A tak sa mohli začať prázdniny plné hier i pre 
našich družinárov... Mgr. Slavomíra Belanová

ZO ŽIVOTA ŠKOLYZO ŽIVOTA ŠKOLY
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Mladá spisovateľka 
Klaudia Hložeková
Prvenstvo v písaní prózy spomedzi žiakov našej školy bezpochyby pat-

rí Klaudii Hložekovej. Žiačka 9. ročníka a moja super kamoška píše ako 
„malý ďábel”. Preto vyhrala každú súťaž, do ktorej sa zapojila. V súťaži 
Mladá slovenská poviedka získala čestné uznanie. V súťaži Strmeňove 
dni, ktoré sa konali na našej škole 31. mája, získala absolútnu cenu poro-
ty. V súťaži Múza absolvovala 5 dní ako literárne sústredenie až na ďa-
lekom Zemplíne. V Literárnej Ilave obsadila 2. miesto za svoju dovtedy 
najnovšiu poviedku.

Dňa 9. júna si vyzdvihla v Nových Zámkoch čestné uznanie v súťaži 
„Prečo mám rád slovenčinu, prečo mám rád Slovensko?”. 

Sami vidíte, že má jednoducho talent. A ten sa nedá naučiť. Klaudika 
začala písať v 11 rokov. Podľa jej slov najobľúbenejšiu knihu nemá.

„Najdôležitejší je úvod. Ak kniha nemá dobrý úvod, zahodím ju rovno 
do kúta.” Jej najdlhšie dielo ešte názov nemá, ale bude mať určite viac 
ako 100 strán. Na prvé dielo si už nepamätá. „Omylom sa mi vymazalo 
z počítača.” Na otázku prečo píše prózu, odpovedala: „Neviem... Baví ma 
to, je to pre mňa zaujímavejšie ako poézia.”

Našej budúcej spisovateľke prajem veľa ďalších úspechov v škole i na 
súťažiach!  Dominika Šutková, 9.A

Deň detí 2010
Náš detský sviatok, aj keď v upršaný deň, sme oslavovali o niečo vý-

nimočnejšie ako po iné roky. Hneď ráno sme sa rozdelili na chlapcov 
a dievčatá. Chlapcov čakali športové hry a dievčatá veľké prekvapenie 
- ZUMBA. Niektoré dievčatá vôbec nevedeli, o čo ide, takže prekvapenie 
bolo o to väčšie. Keď sme začali tancovať, v telocvični neexistoval nikto, 
kto by sa nesmial. Pomaly sme sa do tanečných kreácií dostali, pridávali 
sme nové a nové, až sme zvládli pretancovať dlhé minúty zumba-rytmov. 
Potom prišla prestávka. Presunuli sme sa do vedľajšej telocvične, kde 
sme boli spolu s chlapcami. Čakali sme na policajtov zo Šurian, ktorí nám 
predviedli, ako sa brániť pri prepade i zatýkanie podozrivej osoby. Zrazu 
sa pred nami zjavil policajt v hrubej kombinéze a za dverami sa ozval 
štekot. Bol to geniálne vycvičený policajný vlčiak. Predviedol nám svoj 
talent a disciplínu pri chytaní zločincov, teda teraz policajta a vyňuchanie 
návykových látok. Nakoniec sme si prezreli nepriestreľnú vestu a ukázali 
nám časti rôznych typov zbraní. Keď policajti odišli, vrátili sme sa na 
ZUMBU. Ešte asi hodinu sme tancovali a potom sme šli domov, teda 
presnejšie preplávali sme, a tešili sa na krajšie počasie. Za krásne prežitý 
Deň detí ďakujeme nielen pani učiteľkám, ale predovšetkým ochotným 
pánom policajtom pod vedením pána Kubalu a Šlahora a my, dievčatá, 
nesmieme zabudnúť na Jarku Žirkovú, ktorá nás naučila super tance 
v štýle zumby. Táňa Jobbágyová, 9.A

Poľovnícka chata
V 8.A sme dlho rozmýšľali, kam by sme išli na náš triedny výlet. Bolo 

to ťažké uvažovanie, ale na koniec sme sa zhodli, že pôjdeme na našu po-
ľovnícku chatu. Výlet sa mal uskutočniť 16. júna, v stredu. 8.B trieda išla 
tiež na poľovnícku chatu, ale deň pred nami. Im počasie vyšlo. Keď prišli, 
rozprávali nám, ako bolo super, a preto sme sa ešte viac tešili. Ráno sme sa 
o ôsmej hodine stretli všetci pred školou. Išla s nami pani učiteľka Bartho-
vá a ako dozor bola Marekova mama, teta Norika. Pomohli aj stredoško-
láci, Miro a Filip. Cesta bicyklami bola zábavná. Kývali a zdravili sme 
každého okoloidúceho. Dorazili sme na chatu a hneď sme sa vybaľovali 
a potom sme išli hrať volejbal. O chvíľu začalo pršať. Trochu nás to mrze-
lo, ale zabavili sme sa aj na zastrešenej terase. Upútali nás rôzne kartové 
hry, šípky, niektorí hrali poker. Potom nás pani učiteľka upozornila, aby 
sme dávali dobrý pozor. Vysvetlila nám jednu súťaž. Rozdelili sme sa na 
skupiny a rozdala nám obálky s otázkami. Keď sme správne uhádli otázku, 
mali sme indíciu. Za odmenu sme dostali šišky. Potom nám pani učiteľka 
vysvetlila ďalšiu súťaž. Hľadali sme poklad. Lúštili sme slová z papieri-
kov. Nakoniec sme sa dopracovali k pokladu. Boli to obrovské čipsy. Roz-
delili sme sa a hrali ďalej karty a šípky. Niektorí blázniví spolužiaci hrali 
futbal v daždi. Keď prestalo pršať, využili sme príležitosť, nasadli sme na 
bicykle a išli sme domov. Síce nám počasie nevyšlo, no aj tak tento výlet 
bol super a dúfame, že nebol posledný. Kristína Chovancová

Náš výlet v Bojniciach
Konečne! Po deviatich rokoch čakania sme sa aj my dočkali. Pýtate sa 

čoho? Ja vám to poviem. Nášho vytúženého trojdňového výletu. Posled-
ný týždeň sme nemali inej témy na rozume iba tento náš výlet.

A prišiel deň D, a to 5. jún. Všetci sme sa stretli o 7:oo ráno na želez-
ničnej stanici v Šuranoch, odkiaľ sme vyrážali. Cesta vlakom bola dlhá, 
ale na druhej strane aj zábavná. Po asi 3 hodinách sedenia a cestovania 
vo vlaku sme sa dostavili na železničnú stanicu do Prievidze, odkiaľ nás 
MHD-čka odviezla do Bojníc. Cestou autobusom sme ešte nevedeli, čo 
nás čaká. Ked sme vystúpili a pozreli sa, do akého veľkého kopca budeme 
šliapať, zostalo nám viac teplo, ako nám bolo. Po asi prvom kilometri 
kráčania na našu chatku sme si dali menšiu pauzu. Doplnili sme tekutiny 
a pokračovali sme ďalej s kuframi a taškami asi ešte 2 kilometre. Napokon 
sme to zvládli a dostavili sme sa na tretí najvyšší penzión v Bojniciach. 

Pani učiteľka nám dala čas na vybalenie, umytie. Po načerpaní nových 
síl nás čakala znova asi 2,5 kilometrová túra do mesta. Ponakupovali sme 
si nápoje, nejaké tie oplátky a špekačky na večerné opekanie. Na druhý 
deň nás čakal bohatý program. Doobeda ZOO a večer strašidelný zámok. 
Aj tento deň sme zakončili super, i keď s menším strachom z večernej 
strašidelnej prehliadky zámku. Dlhý deň sme uzavreli zábavnou spo-
ločenskou hrou TWISTER, pri ktorej sme zažili kopu zážitkov. Ale čo 
čert nechcel, prišiel pondelok 7. jún. Všetkým sa nám ťažko balilo a ešte 
ťažšie odchádzalo z penziónu. Cestou domov sme si rozprávali všetky 
zážitky a príhody, ktoré sa nám stali. 

Nakoniec už len poďakujem za všetkých deviatakov našej skvelej pani 
učiteľke Slávke Belanovej za to, že nám zorganizovala takýto výlet, na 
ktorý len tak ľahko nezabudneme! Simonka Páldiová, 9.A

Mladé zdravotnícke hliadky
Na našej škole pracuje už niekoľko rokov zdravotnícky krúžok, ktorý 

vedie teta Maňa Šáteková. Tento rok sa zapísali aj noví členovia z 3.A, 
pretože odišli deviataci a bolo ich treba nahradiť. Na krúžku sa všetci 
pripravovali na súťaž – učili sa stabilizovanú polohu, kto založil Červený 
kríž a Červený polmesiac, ako pomôcť zranenému človeku a iné. 

A tak dňa 21. mája 2010 malých zdravoťákov odviezol autobus do No-
vých Zámkov na Mostnú školu na súťaž Mladých zdravotníckych hlia-
dok. Tam vytvorili 32 hliadok, kde museli vyriešiť rôzne úlohy: najprv 
dostali testové otázky, potom dávali prvú pomoc, ošetrili chlapca, ktorý 
mal v ruke fén a bol zasiahnutý elektrickým prúdom...

Zo 160 možných bodov získali 157 bodov, a preto skončili na 4. mieste 
títo naši zdravotníci: Dominika Ulická, Petra Šáteková, Bianka Hakkeo-
vá, Simona Hlozáková, Vanda Ďuricová a náhradníčka Majka Kucharová. 

Tento pekný deň ukončili chutným obedom a na zákusku a zmrzline 
v cukrárni. Bude im ho, samozrejme, pripomínať diplom Červeného kríža 
v Nových Zámkoch.  Bianka Hakkeová, Vanessa Královicsová, 4. A
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Majstrovstvá okresu v atletike
Dňa 14.6.2010 sa v Nových Zámkoch pod velením p.uč. M. Tóthovej 

zúčastnili aj naši športovci na Majstrovstvách okresu v atletike mlad-
ších žiakov. Adam Pecho, Alexandra Šipekyová a Karolína Šimková 
z 5.A triedy, Sabina Ištenešová, Boris Kollár a Dávid Hausleitner z 5.B 
triedy, Frederika Šutková, Eduard Stojka a Lacko Kollár zo 6.B triedy, 
Diana Bokrošová a Dominika Ludasová zo 7.A triedy, Petra Kovácsová, 
Klaudia Kucharová, Peter Halás a Marek Markusek zo 7.B.

S úspechom skončili: na 3. mieste v behu na 60 m – Eduard Stojka, na 
5. mieste v behu na 300 m – Dominika Ludasová 

Starší žiaci: Nikoleta Šuláková, Tímea Baková, Simona Páldiová, 
Aurel Hakke, Mário Sajitovič z 9.A, Pavol Očadlík z 8.B, Marek Kol-
lár z 8.A si zabehali na Majstrovstvách okresu v atletike starších žiakov 
v Nových Zámkoch. Úspešným sa ako vždy stal Aurel Hakke z 9.A, ktorý 

obsadil 2. miesto v behu na 300 m a v behu na 1000 m získal 1. miesto, 
z ktorého postúpil na krajskú súťaž. V Nitrianskom kraji bol opäť úspeš-
ný, keď získal na 1000 m krásne 2. miesto.  Barbora Barusová, 7.B 

Výlet v Nitre
Všetci žiaci z prvého stupňa sme sa zúčastnili výletu v Nitre. Najprv sme 

išli na Nitrianske kniežatstvo, kde sme vošli do malého starého domčeka, 
v ktorom v minulosti žili Slovania. Jedna pani nám porozprávala o mi-
nulom živote Slovanov. Bolo to zaujímavé, aj sme mali všelijaké úlohy 
a hlavne nás bavilo hľadanie pokladu. Neskôr sme vytvárali mištičky 
z hmoty. Vyrábali sme si náhrdelníky i náramky z drobných kamienkov. 
Potom sme išli do jazdiarne, kde sme jazdili na koňoch a kde sme sa dozve-
deli, že jeden kôň mal 23 rokov v prepočte na ľudské je to vyše 80 rokov. 
A ako posledné sme išli nakupovať do Galérie a potom už len spokojne 
naspäť domov. Sabína Horváthová a Zuzana Španírová, IV. A.

Náš výlet v Bratislave
Dňa 4.6.2010 sme sa tak ako každý rok zúčastnili triedneho výletu. 

Tentokrát sme sa rozhodli pre overenú klasiku - Bratislavu. Okrem nás, 
teda 7.B triedy, sa výletu zúčastnila aj 7.A trieda, pár žiakov z 5.B trie-
dy a dve dievčatá z 8.A triedy. Pani učiteľky pre nás vymysleli program 
najprv v Slovenskom národnom múzeu a neskôr sme sa presunuli na Dni 
otvorených dverí v Prezidentskom paláci. Ráno o ôsmej sme sa stretli 
pred školou pripravení vyraziť na parádny výlet. Všetci sme sa veľmi 
tešili, keďže každý rok zažijeme veľa zábavy. Najprv mal síce menší 
problém náš pán šofér s cúvaním, ale rýchlo ho vyriešil. Hneď potom, 
ako sme nastúpili do autobusu, nás pani učiteľky spočítali, a mohli sme 
vyraziť. V autobuse vládla veľmi dobrá nálada. Veľa sme sa nasmiali, 
spievali sme si pesničky... S tými pesničkami vznikla aj taká menšia „pes-
ničková vojna“. My, dievčatá, sme si púšťali rôzne peckové pesničky, no 
pán šofér počúva asi iný druh hudby. Takže sa začal boj o to, kto pustí 
hlasnejšie hudbu. Boj bol až do konca vyrovnaný, ale vyhrali sme. V mú-
zeu sme videli rôzne vypchané zvieratá, ako napríklad žirafu, ľadového 
medveďa, líšku, ale asi najviac nás zaujal mamut v životnej veľkosti. Na 
prízemí bola ešte jedna miestnosť, kde boli vystavené zbrane, a také veci, 
ktoré našich chalanov zaujímali. Po tejto prehliadke sme sa presunuli do 
Prezidentského paláca. Pred palácom sme čakali približne 30 minút, keď-
že sme neboli jediní, ktorí chceli vidieť palác. Nakoniec nás prehliadka 
trochu sklamala, keďže sme videli iba pár miestností, a pána prezidenta 
nikde. Nevadí, aspoň sme sa pofotili s čestnou strážou. Po prehliadke sme 
sa presunuli na „dvor” paláca, kde bolo vystúpenie. Spieval tam naprí-
klad Robo Kazík a „multitalent” Eva Máziková, ktorá by mala piť menej 
kávy. Po prestávke sme sa presunuli tam, kam sme sa asi najviac tešili. 
Do nákupného centra Avion. Pobudli sme tam asi hodinu. Nakoniec sme 
nastúpili do nášho autobusu, započúvali sme sa do „country” pána šoféra. 
Asi o šiestej sme sa vrátili domov, s úsmevom na tvári a krásnymi spo-
mienkami.  Lucia Markusková a Barbora Remeňová, 7.B

Výlet do Bratislavy
Dňa 9. 6. 2010 sa konal výlet do Bratislavy. Do Bratislavy sme išli au-

tobusom v ktorom bola veľká sranda. Keď sme tam prišli, navštívili sme 
ZOO . Videli sme tam mnoho krásnych zvierat, všetci sme si ich fotili. 
V ZOO bol aj Dino Park, v ktorom bolo mnoho dinosaurov. Ale to nebolo 
všetko. Čakalo nás 3D kino, kde sme si museli dať 3D okuliare. Premieta-
li nám príbeh o malom dinosaurovi, ktorý stratil mamu. Všetkým sa nám 
to páčilo. Potom sme išli k Dunaju, tam sme chvíľu pobudli a hneď sme 
išli do Avionu. Tam sme nakupovali nielen veľa vecí, no niektorí si kúpili 
aj zvieratká, ako napr. potkany. Veľmi sa mi tento výlet páčil a dúfam, že 
ešte niečo také čoskoro zažijeme. Martina Barthová, 5.A

Florbalový turnaj 
Na našej škole sa v apríli tohto roku konal fl orbalový turnaj žiakov. 

Zúčastnili sa tam triedy 5.-9. ročníka. Tento napínavý turnaj sa konal 
vo veľkej telocvični. Začalo sa hrať a bolo to fakt veľmi zaujímavé. Po 
skončení všetkých zápasov nasledovalo vyhlásenie výsledkov a na prvom 
mieste skončil 9. ročník. Na ďalších miestach boli ôsmaci a šiestaci. Kaž-
dý z účastníkov dostal nejakú sladkú odmenu.  Ivana Kelebercová, 7.B
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Plavecký kurz 
Žiaci 4. ročníka sa zúčastnili plaveckého kurzu od 26. 4 do 30. 4. 2010. 
Prvý deň sme boli s našimi pani učiteľkami Monikou Horváthovou, 

Táňou Hindickou a Evou Dubcovou. Ďalšie dni sme sa učili s pani uči-
teľkami Dubcovou a Tóthovou. Dali sme si rozcvičku a potom sme išli 
pomaly do bazéna. Naučili sme sa splývať, kraulove a prsiarske nohy. Dá 

sa povedať, že sme sa všetci naučili plávať. Hrali sme sa s loptičkou, zlatú 
bránu, potápali sme sa, skákali sme do bazéna... Posledný deň sme dostali 
diplomy a zabávali sme sa. Bude to pre nás nezabudnuteľný zážitok, za 
ktorý ďakujeme našim pani učiteľkám, vedeniu ZŠ i obecnému úradu.

 Simoneta Halászová a Nikoleta Bosáková, 4.A

Dianie v našej MŠ
V našej materskej škole sa neustále niečo zaujímavé deje. Sú to čin-

nosti zábavné, zároveň však aj poučné. V apríli nás navštívila sestrička 
z rýchlej zdravotnej pomoci, ktorá deti oboznámila so zásadami ochrany 
zdravia a poukázala na dôležitosť pozitívneho postoja k svojmu zdraviu 
i zdraviu iných.

V máji, ako každý rok, prebehla v MŠ akcia „Deň mlieka”. Deti sa mali 
možnosť priamym pozorovaním a následnou manipuláciou oboznámiť 
s významom a dôležitosťou mlieka a mliečnych výrobkov pre ich zdravý 
rast a vývoj. Každá trieda spolu s p. učiteľkami si pripravila chutné nátier-
ky, koktejly, jednohubky a rôzne iné pochúťky z mlieka. 

Druhý májový týždeň sa v jednotlivých triedach uskutočnili besiedky 
ku „Dňu matiek”, na ktoré sa deti starostlivo pripravili. Svoje mamičky 

potešili básničkami, 
pesničkami, tanček-
mi, divadielkom. Na 
záver obdarovali svo-
je mamy vlastnoručne 
vyrobenými darček-
mi. 

Z príležitosti MDD 
sme si spestrili 1. jú-
nový týždeň „Dňami 
detskej radosti”, od 
ktorých nás neodradi-
lo ani nepriaznivé po-
časie. Navštívili nás 
členovia PZ so psami. 
Deti videli ukážku 
výcviku policajných 
psov, bojových ume-
ní, sebaobrany. Svo-
jimi kúskami prišiel deti rozveseliť žonglér, ktorý ich aktívne zapojil do 
zábavného vystúpenia. Nevynechali sme ani tradičné športové zápolenia 
a týždeň detskej radosti sme zavŕšili hľadaním pokladu, ten si deti vzápätí 
s veľkou radosťou spravodlivo rozdelili.

Školský rok 2009/10 sme ukončili slávnostnou rozlúčkou predškolá-
kov. Po prvýkrát boli deťom odovzdané osvedčenia o absolvovaní pred-
primárneho vzdelávania z rúk p. zástupkyne riaditeľa ZŠ s MŠ M. Židu-
liakovej. Pani učiteľky z MŠ prajú všetkým deťom veselé prázdniny plné 
zábavy, hier a oddychu a zároveň sa na ne tešia v novom školskom roku.

 J. Kočkovičová, T.Fabulová
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Na sviatok Najsvätejšej Trojice 30. mája 2010 o 10.00 h sa v Rímsko-
katolíckom kostole sv. Jána Nepomuckého v Palárikove konala slávnost-
ná svätá omša, počas ktorej 20 detí – 13 dievčat a 7 chlapcov, prijalo po 
prvýkrát v živote z rúk duchovného otca Róberta Horku sväté prijímanie. 
Prijatiu tejto dôležitej sviatosti predchádzala dôkladná príprava a sobot-
ňajšia sviatosť zmierenia. 

Nech Pán Boh pomáha prvoprijímajúcim deťom dodržať sľub, že mu 
zostanú verné po celý život!

V nedeľu 6. júna 2010 sa po svätej omši konala eucharistická procesia 
pri príležitosti sviatku Najsvätejšieho tela a krvi. Sprievod so Sviatosťou 
Oltárnou prešiel Slovenskou, Budovateľskou a Hlavnou ulicou do kosto-
la. Na ceste boli štyri zastavenia pri oltárikoch – „búdičkách“. V každej 
búdičke po prečítaní evanjelia a prednesení modlitieb za určité potreby 
bolo sviatostné požehnanie. Počas celej procesie zneli piesne na osla-
vu Boha. Cestu pred Sviatosťou Oltárnou posýpali lupienkami kvetov 
dievčatká z našej farnosti. Chlapci asistovali pri nesení sochy Božské-
ho Srdca Ježišovho. Hasiči niesli baldachýn, pod 
ktorým niesol v monštrancii sviatostného Spasiteľa 
náš duchovný otec Róbert Horka. Bezpečnosť počas 
procesie zabezpečovala Obecná polícia.

 Cieľom eucharistickej procesie bolo vyjadriť 
Bohu vďaku za veľký dar Sviatosti Oltárnej, prosiť 
za rozličné potreby, poďakovať za to, že naša dedina 
bola ochránená pred ničivou povodňou a verejne vy-

jadriť vieru v prítomnosť Krista v Eucharistii.
Vďaka všetkým, ktorí sa akýmkoľvek spôsobom zaslúžili o pekný 

a dôstojný priebeh 
procesie.

Alžbeta Kováčiková

V nedeľu 20. júna 2010 
zavítal do našej farnosti 
novokňaz Jozef Blahovec, 
ktorý u nás pôsobil počas 
diakonskej praxe v mi-
nulom roku. Jožko, ktorý 
je rodákom z Osčadnice, 
prijal sviatosť kňazstva 
12. júna 2010 v nitrianskej 
Katedrále – Bazilike sv. 
Emeráma vkladaním rúk 
a konsekračnou modlitbou 
biskupa Mons. Viliama 
Judáka. V závere slávnost-
nej svätej omše novokňaz 
Jozef Blahovec udelil 
všetkým prítomným novokňazské požehnanie.

V ďalšom kňazskom pôsobení, ktoré začne ako kaplán v Trenčíne, mu 
želáme hojnosť Božích milostí, ochranu Panny Márie a vyprosujeme po-
moc od jeho nebeského patróna sv. Jozefa.

Prvé sväté prijímanie Prvé sväté prijímanie 
v našej farnostiv našej farnosti

Novokňaz Jozef Blahovec Novokňaz Jozef Blahovec 
v našej farnostiv našej farnosti

Eucharistická procesia 
ulicami Palárikova
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Dnes sa Grécko skloňuje v Európe vo všetkých 
pádoch; no nie sú to žiadne pozitívne správy. Gréci 
sa stali synonymom problémotvorcu a nik si dnes 
nespomenie, že dali spoločnosti filozofiu, divadlo či 
demokraciu. Pre nás na Slovensku však Grécko zna-
mená ešte oveľa viac. Dovoľte, aby som zacitoval 
známe slová gréckeho cisára Michala III.: „Viem, že 
si ustatý, Filozof, ale treba ti tam ísť, lebo tieto veci 
nemôže nikto iný vykonať, iba ty.” Tým Filozofom 
bol samozrejme sv. Konštantín – Cyril, rodák z gréc-
keho mesta Solúna v tesálskom kraji. A veci, o kto-
rých cisár hovoril? Nuž knieža Rastislav poprosil ci-
sára o učiteľa, ktorý by vedel vysvetliť Slovanom 
kresťanskú vieru v ich vlastnom jazyku. A to vôbec 
nebola jednoduchá vec.

Ale pokračujme v zaujímavom rozhovore týchto 
dvoch veľkých Grékov. Odpovedal Filozof: „Hoci 
som ustatý, i chorý telom, s radosťou pôjdem ta, ak 
majú písmená v jazyku svojom.” I povedal cisár: 
„Ded môj i otec i mnohí iní to hľadali, ale nenašli. 
Ako to môžem nájsť ja?“ Filozof riekol: „Ktože môže 
na vodu reč napísať?” Odpovedal mu opäť cisár: „Ak 
ty chceš, tebe to môže dať Boh, ktorý dáva všetkým 
úprimne prosiacim a otvára klopajúcim.“ Odišiel te-
da Filozof a podľa starej obyčaje sa oddal modlitbe 
i s inými pomocníkmi. Čoskoro sa mu zjavil Boh 
a vyslyšal modlitby svojich služobníkov. I hneď zlo-
žil písmená a začal písať slová evanjelia: „Na počiat-
ku bolo Slovo, a Slovo bolo u Boha, a Boh bol 
Slovo”, a ostatné (Život Konštantína, kap. XIV).

Tak sa teda narodili slovenské písmená: z Božieho 
vnuknutia a nábožnej modlitby človeka. Azda žiadna 
ľudská abeceda, s výnimkou hebrejského písma, si 
nemôže nárokovať prívlastok písma zjaveného 

Bohom. Z možnosti zaznačiť myšlienky sa potom 
zrodila celá kultúra, veda i umenie. To bol dar, kto-
rý sme dostali od Grékov. Ešte raz dajme slovo cisá-
rovi Michalovi III., ktorý takto odpovedal na 
Rastislavove prosby: „Boh, ktorý povoláva každého, 
aby prišiel k poznaniu pravdy, zjavil písmená pre váš 
jazyk. Taká vec sa nestala od prvotných čias; aby ste 
sa i vy pričítali k veľkým národom, ktoré oslavujú 
Boha svojím jazykom. A tak sme ti poslali toho, kto-
rému ich Boh zjavil, muža ctihodného a pravoverné-
ho, veľmi učeného a filozofa. Prijmi ho ako dar 
väčší a čestnejší nad všetko zlato a striebro, drahé 
kamene i pominuteľné bohatstvo.” 

Naša slovenská kultúra má teda Boha, vieru a kres-
ťanstvo priamo zakódované vo svojom rodnom liste. 
Slávnosť sv. Cyrila a Metoda, ktorú sme prednedáv-
nom slávili, je pre nás vždy príležitosťou i výzvou, 
aby sme preskúmali korene vlastnej kultúry. Ak totiž 
strom popretína svoje korene, mysliac si, že ho za-
držiavajú v rozlete za novými obzormi, vyschne 
v ňom všetka miazga, potupne sa zvalí a odumrie. 
Učme sa preto od týchto „našich” Grékov – svätcov 
a vzdelancov – ako na Slovensku zveľadiť kultúru, 
počnúc medzinárodnými a končiac medziľudskými 
vzťahmi. Ich misia a dielo totiž slúžili na to, aby sa 
tu mohla zrozumiteľne šíriť kresťanská etika a morál-
ka ako najväčšie želateľné dobro a najdôležitejšie 
požehnanie pre spoločnosť. Vernosť každého jednot-
livca cyrilometodskej tradícii preto neznamená iba 
akúsi sterilnú národnú hrdosť. Je to niečo oveľa viac: 
Vernosť cyrilometodskej misii je otázka života a smr-
ti slovenskej spoločnosti a kultúry. Tak ako? Život 
alebo smrť? Róbert Horka, 

správca farnosti

Keď boli Gréci požehnaním…Keď boli Gréci požehnaním…

Palárikovský spevokol na 1. mieste!Palárikovský spevokol na 1. mieste!
Palárikovský spevácky zbor eMeSPe obsadil 26. júna 2010 v Du-

dinciach na Hontfeste 1. miesto v súťaži spevokolov.
Členovia eMeSPe prijali prvýkrát pozvanie na hontiansky festival 

gospelovej piesne v Dudinciach. Zároveň brali túto svoju účasť ako 
výzvu, aby si zmerali sily v speváckej interpretácii s inými zbormi. 

Súťaž gospelovej hudby prebiehala v dvoch kategóriách: spevoko-
ly, kde sa prihlásilo 7 zborov, a kapely s 8 účastníkmi. Všetky skupi-
ny si pripravili 3 súťažné piesne. eMeSPe sa prezentovalo i vlastnou 
tvorbou a po výbornom prevedení skladieb spievaných dvojhlasne 
i trojhlasne so sprievodom gitár, klávesov, bubnov i basgitary netr-
pezlivo očakávalo vyhlásenie výsledkov. Tesne pred svätou omšou 
po ťažkom rozhodovaní porota vyvolala radosť a úsmev na tvárach 
členov eMeSPe, ktorým udelila 1. miesto v kategórii spevokolov. 

Víťazom kapiel sa stali mládežníci zo Šurian pod názvom Nie 
náhodou a absolútnymi víťazkami boli štyri gitaristky a speváčky 
v jednom a bubeník z novobanskej kapely Glory Day. 

Glory Day a eMeSPe spoločne odspievali slávnostnú omšu, na-
plnenú harmóniou zvukov, ktorými ďakovali za vydarený 3. ročník 
gospelového festivalu Hontfest.  Slavomíra Belanová
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Pri prechádzke obcou náhodný turista alebo návštevník Palári-
kova na prvý pohľad zistí, že obec netvorí jeden kompaktný celok, 
skladá sa z niekoľkých na seba nadväzujúcich častí. Prvá písomná 
zmienka z roku 1248, keď sa obec spomína ako majetok kráľovnej 
Márie, veľa o obci nehovorí. Zápisy z toho obdobia pojednávajú 
iba o majetkových pomeroch.

 Podoba dnešnej obce vznikla koncom 17. storočia po porážke 
Turkov a následnej moravskej kolonizácii, keď gróf Ondrej Kau-
nitz zo svojich moravských veľkostatkov priviedol sem kolonis-
tov. Novoprišelci osídlili súvislú piesočnú dunu severozápadne 
od kaštieľa, zhruba dnešnú Hlavnú ulicu pokračujúcu územím 
dnešného parku. Pôvodné obyvateľstvo preživšie turecké pustoše-
nie bolo usadené v okolí Kaunitzovského kaštieľa a na Vŕšku, kde 
sa nachádzalo centrum obce. 

Po kuruckých vojnách gróf Alexander I. Károlyi, signatár Szat-
márskeho mieru, odkúpil od grófa Dominika Kaunitza neprospe-
rujúci mederský veľkostatok 
a založil si tu svoje sídlo. Jeho 
manželka, grófka Kristína Bar-
kóczi, priamy potomok Tomáša 
Bosnyáka, niekdajšieho maji-
teľa veľkostatku, vlastnila už 
predtým 1/12 majetku. 

V prvej polovici 18. storočia 
gróf Károlyi dal postaviť na 
mieste spustošeného Kaunitzov-
ského kaštieľa nový kaštieľ 
v barokovom slohu a skúpil od 
roľníkov pozemky nachádzajú-
ce sa pri kaštieli, keďže nechcel, 
aby ulica išla popri kaštieli. 
Obyvatelia dostali pozemky 
na sever od Hlavnej ulice, tým 
vznikla tzv. Druhá ulica, časť 
dnešnej Štefánikovej ulice. 

Služobníci kaštieľa a zamest-
nanci grófskeho veľkostatku 
bývali juhovýchodným smerom 
neďaleko kaštieľa, kde časom 
vznikla usadlosť nazývaná Ma-
jír. Na rozlíšenie od ostatných 
majerov v okolí, ktoré mali his-
torické názvy, tento majer sa po 
čase vzhľadom na blízkosť obce 
začal nazývať Mederský majer, 
v nárečí obce Meďerskí majír. 
Jeho obyvateľom Mederáci ho-
vorili majírčané. 

Vznik Mederského majera v dnešnom ponímaní možno spájať 
s postavením nového Kostola sv. Jána Nepomuckého doprostred 
Hlavnej ulice v roku 1754. Jeho výstavbou sa defi nitívne rozdelilo 
predtým súvislé osídlenie piesočnej duny tiahnucej sa severozá-
padne – juhovýchodným smerom. Nový kostol bol zasvätený sv. 
Jánovi Nepomuckému, ktorého socha z roku 1788 stojí na mieste 
pôvodného kostola. Patrocínium pôvodného kostola nepoznáme, 
pravdepodobne však bol zasvätený Duchu Svätému. Potvrdzuje 
to ľudová tradícia, lebo kým obyvatelia obce mali hody 16. mája 
na sviatok sv. Jána Nepomuckého, obyvatelia Mederského majera 
slávili hody o týždeň neskôr, na sviatok Zoslania Ducha Svätého. 
To nám nepriamo potvrdzuje patrocínium pôvodného kostola ako 

aj starší pôvod obyvateľov Mederského majera a Vŕšku.
Život v Mederskom majeri na začiatku 20. storočia sa zachoval 

už len v spomienkach niektorých jeho obyvateľov. Majer obdĺž-
nikového tvaru bol organickou súčasťou grófskeho veľkostatku 
a zo severozápadnej a juhozápadnej strany hraničil s parkom. Zá-
padnej časti majera do dnešných dní dominuje veľká, tzv. „nová” 
sýpka. Dnes je v dezolátnom stave, hoci jej architektúru a umelec-
ky hodnotný pieskovcový portál pravdepodobne navrhol staviteľ 
Károlyiovcov Miklós Ybl. 

Súčasťou majera boli tri veľké maštale. V konskej maštali, po-
stavenej bližšie pri parku, boli ustajnené ťažné kone, mali ich na 
starosti zamestnanci majera, vozári. Tu bol ustajnený aj plemenný 
žrebec. Gróf Károlyi mal veľmi kvalitný chov úžitkových i jaz-
deckých koní a hodnotný plemenný žrebec bol kúpený za veľké 
peniaze na zušľachťovanie domáceho chovu koní. V tejto maštali 
sa rodili žriebätá. 

Stred Mederského majera tvo-
rilo veľké priestranstvo. Boli 
tam dve vahadlové studne, pri 
jednej bol válov. Nalievala sa 
doň voda zo studne a napájali sa 
kone a hovädzí dobytok. Voda 
v studniach bola pitná a obyva-
telia majera ju používali na pitie 
i ako úžitkovú vodu. 

V kravskej maštali za voľ-
ným priestranstvom so studňa-
mi, oproti konskej maštale, boli 
ustajnené kravy s vysokou doji-
vosťou. V maštali bol zavedený 
aj vodovod napojený na vodný 
rezervoár v parku pri kaštie-
li a viedla cez ňu úzkokoľajná 
železnička spájajúca Mederský 
majer s Kaštieľskym dvorom 
(dnešný areál Poľno SME), kde 
bola stará sýpka a v minulosti 
tiež bol ustajnený hovädzí do-
bytok. Úzkokoľajnou železnič-
kou ťahanou koňmi sa vozilo na 
železničnú stanicu mlieko a iné 
poľnohospodárske produkty, 
na jeseň cukrová repa, prípad-
ne ulovená zver. Železnička sa 
príležitostne využívala aj na 
prepravu hostí grófa Károlyiho 
na poľovačkách v priľahlých 
poľovných revíroch. V kravskej 

maštali sa každé ráno po vydojení prideľovalo mlieko obyvate-
ľom majera. Mlieko tvorilo časť tzv. deputátu, lebo zamestnanci 
dostávali okrem platu aj naturálie. Ak bolo mlieka dosť, bolo mož-
né si ho prikúpiť u správcu za hotovosť. Za kravskou maštaľou 
bolo hnojisko a za ním viedla cesta na majery Žofi a a Piková. 

Neďaleko hnojiska boli chlievy s ošípanými. Chovali ich oby-
vatelia majera pre svoju potrebu. Slama na ich podstieľku bola 
z grófskych stohov, ale potichu sa to tolerovalo. Ošípané každé 
ráno gazdiny vypúšťali z chlievov a pastier, kanás, ich vyháňal na 
pašu mimo majera. Večer ich dohnal a každá ošípaná sama trafi la 
do svojho chlieva. Majiteľ veľkostatku sa veľkochovom ošípa-
ných nezaoberal. 

Mederský majerMederský majer

Mapa majera 
z konca 19. storočia

SÝPKA
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Za cestou, južným smerom, bol hospodársky objekt susediaci s Ba-
žantnicou, volal sa Nandin. Názov dostal po sestre grófa Ľudovíta 
II. Károlyiho, grófky Ferdinandy von Berchtoldovej, Mederáci však 
časom meno Nandin skomolili, ktovie prečo, na India. Skutočnosť 
je ale taká, že starší obyvatelia Mederského majera používali názov 
Nandin, dnešnej generácii Palárikovčanov už takmer úplne neznámy. 

Naľavo od majera, za cestou bol liehovar, kde sa spracovávala 
cukrová repa na vysoko koncentrovaný lieh, elektrická píla a re-
meselnícke dielne, hovorilo sa im Fabrika. Ďalej boli nezastavané 
pozemky, kde bol v prvej tretine 20. storočia vysadený marhuľový 
sad a prvé futbalové ihrisko v obci. Po jeho zrušení a rozparcelovaní 
pozemkov táto časť obce dostala názov Barackoš.

Tretia maštaľ sa nachádzala pri ceste, ktorá sa vinula popri ma-
jeri. V tejto maštali nikdy nebolo veľa hospodárskych zvierat. Boli 
v nej ustajnené zväčša iba dva muly, volali ich Mulák Petár a Mulica. 
Ťažnú silu týchto zvierat využívali iba na ľahšie príležitostné práce. 

Patril k nim aj jeden roztomilý somárik, ktorý nemal žiadne pracovné 
povinnosti. Gróf Károlyi si ho priviezol z jednej zo svojich ciest po 
Taliansku a pridelil ho na majer, kde sa zväčša iba ponevieral a robil 
nezbedu. Volali ho Anti (Tonko) a budil pozornosť svojím hlasným 
híkaním. Odvtedy sa na Mederi zaužívalo príslovie, keď sa niekto 
niečomu veľmi čudoval, že: „Híká jak majírskí somár.” Somárik sa 
voľne potuloval po majeri s výnimkou obdobia, kedy sa pripúšťali 
rujné kobyly. Vtedy musel byť zatvorený v maštali, lebo pri pohľade 
na páriace sa kone bol veľmi nepokojný a svojím správaním a fyzi-
ologickými zmenami budil pohoršenie najmä u ženskej časti oby-
vateľstva majera. Často ho však majerskí mládenci schválne pustili 
a zabávali sa na ňom. Pri jednej takejto príležitosti pán gróf Ľudovít 
Károlyi s manželkou si vyšli na prechádzku do majera. Somárik Anti 
mal práve nepokoj, lebo niekoľko kobýl bolo rujných. Behal po ma-
jeri a svojím správaním a híkaním budil oprávnené pohoršenie do 
takej miery, že aj pani grófka sa ho naľakala. Celá prestrašená sa 
spýtala manžela: „Lajoš, čo chce ten somár?” Pán gróf jej odpovedal 
jedným krátkym slovom; bolo to prastaré sloveso v tvare neurčit-
ku vyjadrujúce určitú, ničím nezameniteľnú činnosť. Slovná reak-
cia pani grófky, ktorá bola naozajstná jemná a kultivovaná dáma, sa 
v kolektívnej pamäti majerčanov nezachovala, ich rozhovor však po-
čuli niektorí miestni mládenci. Tí si to nenechali pre seba a tak sa po 
dlhých rokoch ocitol, aj keď v zjemnenej forme, aj v tomto článku. 

V majeri boli aj charakteristické dlhé domy slúžiace ako ubikácie 
pre zamestnacov. Bývali tam dojiči, prezývali ich guláši, vozári, tí 
pracovali na poliach s koňmi, a futráši zvážajúci pre dobytok krmi-
vo a vyvážajúci hnoj z maštalí. Bývala tam aj časť remeselníkov, 
kováči, zámočníci, murári. Ďalší remeselníci bývali neskôr v pride-
lených dvojdomoch na dnešnej Remeselníckej ulici. V majeri bývali 
tiež dvaja sprácovia s rodinami, hovorili im gazdovia. Jeden mal na 
starosti hospodárske zvieratá, druhý organizoval poľnohospodárske 
práce a vydával naturálie zamestnancom. 

Služobníci kaštieľa, niektorí úradníci, „pedinteri”, chyžné a „pa-

rádni kočiši” bývali v Kaštieľskom dvore, ktorý bol v tesnej blízkosti 
Mederského majera. Obývali jedno a dvojizbové byty, kde nebola 
zavedená voda ani elektrina a svietilo sa petrolejovými lampami. 
V Kaštieľskom dvore bola koniareň s jazdeckými koňmi vzácnych 
plemien, ktorá je zachovaná dodnes, a jazdiareň, zvaná rajčura pre 
výcvik jazdeckých koní pre potreby panstva. Architektonicky vzác-
nou pamiatkou je vstupná brána z parku do hospodárskeho dvora. Na 
jej priečelí v minulosti bola plastika konskej hlavy malebne dopĺňa-
júca tento objekt. Po prípadnej rekonštrukcii tejto budovy by spolu 
s vežou vodárne, vzácnou technickou pamiatkou európskeho význa-
mu, v budúcnosti mohla byť jednou z dominánt obce. 

Medzi obyvateľmi Mederského majera a Kaštieľskeho dvora ne-
bola rivalita i keď sa medzi sebou delili na majírskích a kašťílskích. 

Vozári, robotníci s konskými povozmi, na základe povolenia od 
vrchnosti mohli príležitostne pomáhať ostatným zamestnancom ma-
jera pri obrábaní pridelenej pôdy a dovozu úrody. Obyvatelia maje-
ra okrem spomenutej pôdy obrábali aj malé záhradky, kde pestovali 
zeleninu pre vlastnú potrebu. Súčasťou ich príjmov bola aj naturálna 
časť mzdy, tzv. komencia. Bolo to obilie, z ktorého mleli múku na 
chlieb v miestnom mlyne u pána Ferdinanda Jurkoviča. Niektorí ma-
jerčania chovali aj rôzne druhy hydiny. 

V Mederskom majeri sa hovorilo po slovensky západoslovenským 
nárečím, toto však bolo odlišné od pôvodného moravského nárečia, 
ktorým hovorili obyvatelia centra obce. Ženy nosili tiež odlišný kroj. 
Kým v dedine sa nosili kacabajky „s kačicou vzadu“, majerské ženy 
si obliekali pohodlnejšie jupky. V pamäti obyvateľov majera sa ne-
zachovali spomienky na žiadne miestne pietne miesto, alebo votívny 
kríž okrem kríža na terajšej Slnečnej ulici, hoci boli rímskokatolíc-
keho vierovyznania a veľmi religiózni. 

Hody sa slávili na sviatok Zoslania Ducha Svätého a vtedy bola 
v majeri veľká tancovačka pri cigánskej hudbe, na ktorej sa v hojnej 
miere zúčastňovali aj obyvatelia obce. 

Údaje o živote v Mederskom majeri mi poskytol Mgr. Karol Jan-
čár, (nar. 1933), rodák z Palárikova a vynikajúci hudobník, ktorého 
poznajú Palárikovčania pod prezývkou Logan.

 Ing. Imrich Szabó 

Vstupná brána kaštielskeho dvora 
je v súčasnosti zamurovaná

Fabrickí zamestnanci - rok 1911
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Šunková roláda
Suroviny: 250 g plátkovej šunky, 150 g plátkového syra, 3 vajcia, 3 

kocky èerstvého tvarohového syra, 1 polievková lyžica mlieka, 1 kávová 
lyžièka horèice, so¾

Postup: Vajcia uvaríme natvrdo, necháme vychladnúś, olúpeme, 
pokrájame na drobno a roztlaèíme vidlièkou. Pridáme syr, mlieko, 
horèicu a plnku dobre vymiešame. Šunku rozložíme na potravinovú 
fóliu tak, aby sa okraje prekrývali a vznikol ve¾ký plát. Plát natrieme 
plnkou a na òu rozložíme plátky syra, naò znova natrieme plnku 
a rozložíme pláty syra. Vrstvy striedame, kým minieme všetku plnku 
a syr. Nakoniec plát pomocou fólie opatrne zvinieme do rolády, prelo-
žíme do alobalu a uložíme do chladnièky. Po stuhnutí roládu krájame 
na úh¾adné kúsky.

Vajíčkový šalát
Suroviny: 4 väèšie zemiaky uvarené v šupke, 2 natvrdo uvarené 

vajcia, 1 majonéza, 1 väèšia cibu¾a, malá konzerva sterilizovaného 
hrášku, so¾, ocot, cukor

Postup: Zemiaky ošúpeme, nakrájame na kocky, posekáme vajíèka, 

cibu¾u nakrájame na drobno, pridáme hrášok a premiešame s majo-
nézou. Dochutíme so¾ou, octom a trochou cukru.

Falošná paštéta
Suroviny: 250 g pomletých oškvarkov, 2 ve¾ké varené vajcia, 1 ve¾ká 

cibu¾a, 1 kyslá uhorka, 3 stredne ve¾ké varené zemiaky, 1 polievková 
lyžica vegety, so¾, 3 polievkové lyžice majolky alebo tatárskej omáèky 
(aj víno pod¾a chuti), 1 polievkovú lyžicu horèice

Postup: Všetky suroviny nadrobno pokrájame èi postrúhame alebo 
zmixujeme. 

Veľkonočná hrudka
Suroviny: 1 l mlieka (nie trvanlivého), 10 celých vajec, troška soli, 

1 èajová lyžièka vegety
Postup: Vajíèka rozš¾aháme v mlieku, osolíme, pridáme vegetu a za 

stáleho miešania na miernom plameni dáme variś. Keï sa vajíèka 
zrážajú, vylejeme zmes na cedidlo, na ktoré sme predtým prestreli 
utierku. Pomocou utierky rýchlo sformujeme hrudku, utierku zviaže-
me a dáme odtiecś. Po steèení tekutiny hrudku dáme do chladu. Je to 
výborná pochúśka na ve¾konoèný stôl ku šunke.

Dobrú chuś želá                                            Bc. Alžbeta Kalincová

Kuchársky kútikKuchársky kútik

Čitatelia Našich novín možno ešte budú mať v pamäti článok 
z predminulého čísla pod názvom „Kúsok Palárikova v horúcej Af-
rike”. Vzácnou zhodou okolností môžem teraz názov článku obrátiť 
a Palárikovčanov informovať o kúsku Afriky v Palárikove. 

Istá rakúska organizácia organizuje v spolupráci s ghanským in-
štitútom TICCS už niečo vyše desaťročia študijné cesty do africkej 
Ghany zamerané na medzikulturálnu komunikáciu. Vrcholom cesty 
je týždenný praktický pobyt v dedine kmeňa Dagomba. Študentov 
prijímajú rodiny miestnych farmárov vo svojich jednoduchých prí-
bytkoch v ich dedinách a snažia sa im sprostredkovať všetko o svo-
jej kmeňovej kultúre, zvykoch, tradíciách, histórii, ale aj o prob-
lémoch a potrebách. Takýto 
študijný pobyt som absolvoval 
minulý rok. V každej zúčast-
nenej dedine je takzvaný „hel-
per” – pomocník, ktorý sa stará 
o hladký priebeh pobytu v jeho 
dedine. Častým bodom kritiky 
však bolo, že Európania už vyše 
desaťročia prichádzajú, spozná-
vajú ich kultúru, učia sa o ich 
živote a odnášajú si množstvo 
poznatkov, no na druhej strane 
títo „helpers” netušia vôbec nič 
o našom spôsobe života, čo nie-
kedy môže viesť ku kultúrnym 
nedorozumeniam. 

Na túto kritiku zareagovala 
rakúska domovská organizácia 
a po dvojročných prípravách sa 
siedmim jednoduchým ghanským farmárom z kmeňa Dagomba, pre 
ktorých bola kultúrnym šokom už aj cesta do ich hlavného mesta, 
splnil sen – na tri týždne opustili svoje rodiny, domovy, polia a de-
diny a cestovali na študijný pobyt do Európy. V Rakúsku sa obozná-
mili s európskym typom života, tunajším spôsobom „farmárčenia” 
(poľnohospodárstva) a ponaprávali si mylné predstavy o bezstarost-
nom živote v Európe, kde peniaze rastú priamo na stromoch, stačí 
si ich iba pozberať... Posledný deň pred odletom dostali voľno a ich 
bývalí študenti mali možnosť podniknúť s nimi individuálne výle-
ty. Ja som sa preto rozhodol zobrať môjho „helpera” na Slovensko. 
O tento výlet bol obzvlášť veľký záujem, avšak z kapacitných dôvo-

dov som mohol ponúknuť miesto iba trom z nich. A tak moju krajinu 
navštívili farmári Joseph z dediny Yong Duuni, Thomas z dediny 
Kukuo Yapalsi a Charles z dediny Tampe Kukuo, všetci zo severnej 
Ghany. Na Slovensku sme mali dve zastávky – hlavné mesto Brati-
slavu a moju rodnú obec Palárikovo. 

Tento deň padol práve na 16. mája, kedy sa u nás konali hody. 
Plány boli veľké, no určite si každý spomenie, ako nám tento rok 
hody prekazilo počasie. Mojim hosťom som chcel ukázať typický 
slovenský sviatok, spôsob oslavovania na Slovensku, poukazovať 
Palárikovo a porozprávať čo-to o významných miestach našej obce. 
Keď však dážď neustával a ja som dal viackrát najavo svoju nevôľu 

s týmto počasím, zahriakol ma 
Thomas: „Nie tak! Dážď je 
dobrý. My sme farmári. My 
milujeme dážď. Dážď je po-
žehnaním pre pôdu a pre rastli-
ny. Oveľa horšie je pre nás su-
cho, keď sa nič neurodí.” Hody 
v palárikovských uliciach nám 
teda nevyšli, no oveľa dôleži-
tejšie boli hody medziľudskos-
ti. Napriek diaľke a kultúrnym 
rozdielom si moji hostia s na-
šou rodinou výborne rozumeli 
a strávili príjemné popolud-
nie pri rozhovoroch na rôzne 
témy. Ako slušní hostia svojich 
hostiteľov aj obdarovali – pri-
niesli so sebou dva „kalabaši” 
– opracované polkoráby koko-

sových orechov, ktoré sú typické a veľmi dôležité pre ich kultúru. 
Tieto nádoby denne sprevádzajú človeka z kmeňa Dagomba po celý 
život a využívajú ich na rôzne účely – počnúc umývaním dieťaťa pri 
narodení cez dennú hygienu, stravu a pitie až po hrob. Na oplátku si 
od nás zo Slovenska odniesli vrecká tarhone, ktorú jedli po prvýkrát 
v živote a mimoriadne im chutila, zopár suvenírov Palárikova pre 
spomienky na toto popoludnie, ako aj iné pozornosti pre ich rodiny. 

Nasledovala okružná poznávacia jazda ulicami Palárikova a po-
tom už iba spomínanie na prívetivé prijatie počas palárikovských 
hodov v tejto milej slovenskej obci. 

Peter Ševčík

Kúsok horúcej Afriky v Palárikove
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Prvé júnové dni už tradične patria deťom a tým odváž-
nejším, ktorým vôňa benzínu nevadí, je to čas zúčastniť sa 
veľkej ceny F1 PADDOCK clubu. Súťaž organizuje miestny 
F1 PADDOCK club už 9 rok po sebe a práve nastal čas pre 
organizátorov pripraviť niečo nové.

Pozvanie do Palárikova prijali deti z Občianskeho združe-
nia „mini Bodka“ zo strediska v Šali. Jedná sa o súrodencov, 
ktorých život ťažko skúšal a boli zverení do starostlivosti  p. 
Milanovi Danielovi. Súrodenci Radičovci, ktorých doplnil 
Mário Horváth sa tak mohli zúčastniť na celodennej akcii 
ako hostia F1 PADDOCK clubu a po prvý krát sa posadiť do 
skutočnej motokáry.

Súťaž začala ráno o 7,30 hodine, kedy 32 detí nastúpilo do 
autobusa a presunuli sa do Zlatých Moraviec, kde nás čakala 
perfektne pripravená hala. Po ceste sme zobrali ešte 2 deti aj 
s rodičmi zo zaplavenej Mane. 

V súťaži na motokárach sa na 1. mieste umiestnil Miro-
slav Paulov s časom 30,813 sek., čo je veľmi slušný čas na 
miestnej dráhe.

Mimochodom Mirko je synom majiteľa dráhy, a preto mi nedá 
nespomenúť momoriadny prístup majiteľa tejto motokárovej dráhy 
v Zlatých Moravciach p. Mirolava Paulova, ktorý nám už po 4 rok 
pomáha pri organizovaní súťaže, zabezpečovaní bezproblémového 
chodu dráhy a usmerňovaní detí pri samotnej súťaži. Aj vďaka nemu 
a personálu na dráhe sme sa ťažko poberali okolo 13,00 hodiny nazad 
do Palárikova.

Vo dvore pohostinstva „U Petra a Pavla” súťaž pokračovala testom, 
ktorý pozostával z 20 otázok. Správnu odpoveď bolo potrebné vybrať 
z 3 možností. Najlepšie vedomosti z oblasti F1 preukázal Adam KU-
PEC z Jatova s výsledkom 19 správnych odpovedí.

Tretia časť súťaže pokračovala odjazdením VC Nemecka HOC-
KENHEIM na symulátori. Okruh, ktorý sa jazdil bol vyžrebovaný 
cestou domov v autobuse zo Zlatých Moraviec. Nalepčí čas dosiahol 
Matej HLOŽEK, a to 1.20,080 min.

Po sčítaní celkových dosiahnutých bodov zo všetkých 3 disciplín 
sme mali tieto výsledky:

Kategória dievčat:
1. miesto:  Dominika SZMOLÁRIKOVÁ -  26  bodov
2. miesto:  Karolína KUPCOVÁ -  19  bodov
3. miesto:  Vanda ĎURICOVÁ -  12  bodov

Celkovými víťazmi 9. ročníka o „Cenu F1 PADDOCK CLUBU“ 
sa stali:

1. miesto:  Kevin GELETA -  52  bodov
2. miesto:  Boris TÓTH -  50  bodov
3. miesto:  Adam BARUS -  49  bodov

Pre víťazov boli pripravené hodnotné ceny, víťazné poháre a diplo-
my a už tradične „detské šampanské“, ktoré si víťazi s radosťou vy-
chutnali vzájomným oblievaním. Všetci prítomní si potom pochutili 
na výbornom guláši, ktorý pripravil člen F1 Paddock clubu. 

Na záver predseda F1 PADDOCK clubu odovzdal deťom z Ob-
čianskeho združenia „mini Bodka” rôzne športové potreby, oblečenie 
a hračky v sumne cca 100,- €. Samozrejme, že sme deti pozvali aj na 
budúci jubilejný ročník súťaže a s radosťou v očiach sme sa rozlúčili.

Zostáva už len spomenúť ľudí, ktorí boli ochotní fi nančne a vecne 
prispieť na túto vydarenú akciu a bez ktorých by sa tento deň určite 
nepodarilo uskutočniť. 
Ďakujeme: p. Paulovi - majiteľovi dráhy, fi  Juhokameň N. Zámky, 

p. Astalošovi - Revi Trans, pplk. Mgr. Petrovi Šlahorovi, p. Ladislavovi 
Bergendimu, p. Petrovi Juhászovi - Autodoprava, p. Mariánovi Zálešá-
kovi - Autodoprava, p. Vinczemu - Autodoprava, p. Viktorovi Barusovi, 
p. Pavlovi Dobrotovi, p. Františkovi Blaškovi, p. Zoltánovi Kopečné-
mu, Pohostinstvu „U Petra a Pavla”, členom F1 PADDOCK clubu.

Karas Peter

MO SČK v Palárikove zorganizoval dňa 1. júna 2010 už druhý 
tohoročný spoločný odber krvi. Prostredníctvom odberovej sanitky 
v čase od 08:00 do 10:00 hod. sa v Dome kultúry na odbere zúčastnilo 
34 bezplatných darcov, ktorým patrí naša veľká vďaka. Samozrejme, 
ďakujeme i darcom z našej obce, ktorí darovali krv aj na transfúznej 
stanici v Nových Zámkoch.

Za MO SČK Palárikovo v mene všetkých, ktorí by bez darovanej 
krv už možno nežili, ďakuje: Mária Šátková

predsedkyňa MO SČK v Palárikove

Súťaž o „Cenu F1 PADDOCK CLUBU”

Odber krvi



V Národnom rehabilitačnom centre (NRC) 
v Kováčovej sa 9. a 10. júna uskutočnili 
celoslovenské športové hry, ktoré sú už 22 
rokov bránou pre našich reprezentantov, 
nositeľov olympijských medailí, ktorí na 
vrcholových svetových podujatiach bojujú 
za Slovensko aj napriek svojmu zdravotnému 
postihnutiu. „Už v roku 1988 sme usporiadali 
nultý ročník našich športových hier a boli sme 
milo prekvapení účasťou, ctižiadostivosťou 
a odhodlaním popasovať sa s vlastným 
handicapom”, povedal riaditeľ NRC profesor 
Mirón Malý v úvode podujatia. „ To nás viedlo 
k tomu, že sme potom hry pravidelne každý 
rok zdokonaľovali, rozširovali o jednotlivé 
disciplíny a každý ročník prináša nielen nové 
rekordy, ale aj pacientov, ktorí sa tejto činnosti 
už nevzdajú.” Jeho slová potom v rozhovore 
pre Slovenský rozhlas potvrdil aj Ján Riapoš, 
predseda Slovenského paralympijského výboru 
a Slovenského zväzu telesne postihnutých. 
„Úloha Národného rehabilitačného centra je 
v tomto nezastupiteľná. Každý náš úspešný 
paralympionik začínal so športom po úraze, či 
chorobe práve v tomto zariadení a výsledky sa 

začínajú prejavovať. Vo Vancouveri napríklad 
naši paralympionici získali jedenásť medailí 
a patrilo im tak štvrté miesto v počte získaných 
medailí spomedzi 44 zúčastnených krajín,” 
hovorí predseda. 

Na športové hry do Kováčovej sa radi vracajú aj 
tí, ktorí vo svojej disciplíne už dosiahli najvyššie 
méty, spolu so športovcami, ktorí vo svojich 
kategóriách patria k najlepším na Slovensku. 
Príkladom je sympatická plavovláska Alena 
Kánová, trojnásobná olympijská medailistka. 
V roku 2000 vybojovala pre Slovensko 
v Sydney zlatú medailu v stolnotenisovej 
dvojhre, v Aténach bronz a v Pekingu strie-
bornú medailu. Mimochodom v jednom 
paralympijskom reprezentačnom družstve 
bola aj s našim strieborným olympionikom 
z Atlanty, Marekom Tomšíkom, ktorý v Sydney 
vybojoval ako člen volejbalového mužstva 
bronz. Nuž a môže nás tešiť, že zastúpenie na 
tohtoročných športových hrách mala i naša 
obec. Reprezentoval nás Vladimír Suchopa 
a v takmer tristočlennej súťažiacej komunite 
z celého Slovenska sa nestratil. Vybojoval pre 
seba aj pre Palárikovo štyri zlaté medaily, dve 

strieborné medaily a stal sa najúspešnejším 
pretekárom hier. Zlato získal v disciplínach 100 
metrov, slalom, v maratón a vzpieranie. Striebro 
vybojoval v basketbale s olympioničkou Alenou 
Kánovou a individuálne v trojboji, vrh guľou, 
hod oštepom a hod diskom. 

Text a foto: Bernard Roštecký

22 Naše noviny

Parlympionička Alena Kánová so spoluhráčom 
z basketbalového tímu Vladimírom Suchopom

Napriek zlej predpovedi počasia sa nadšenci historických vozidiel 
stretli v Palárikove na štvrtom ročníku Výstavy a Spanilej jazdy histo-
rických vozidiel. Od rána nám počasie prialo a dúfali sme, že tak bude 
po celý deň. Po registrácii a raňajkách mal úvodné slovo starosta obce 
Palárikovo Mgr. Jozef Derňár, ktorý privítal účastníkov podujatia v našej 
obci. Po rozprave nasledovala zatiaľ najdlhšia jazda na našom podujatí, 
ktorá smerovala do kaštieľa v Beladiciach. Po príchode účastníkov ich 
čakalo občerstvenie a mohli si prezrieť prírodné galérium z keramiky od 
svetoznámych umelcov. Neskôr sme boli oboznámení s krátkou históriou 
kaštieľa až po jeho súčasný stav. Potom nasledovalo vyhodnotenie za prí-
tomnosti majiteľa kaštieľa pána Jozefa Viskoča. Po dobrom obede sme 
sa v popoľudňajších hodinách presunuli späť do Palárikova. Tu už vítala 
účastníkov podujatia kapela Funny Fellows so svojou výnimočnou hud-
bou. Repliky najstaršieho známeho motocyklu Ropel, jednokolesového 
motocyklu a elektromobilu Dora z roku 1906 nám predviedol pán Pavelka 
z Českej republiky. Tieto stroje mali veľký úspech a návštevníci sa neve-
deli vynadívať na ich konštrukciu. Po jazde obcou Palárikovo nasledovalo 
celkové vyhodnotenie za prítomnosti starostu obce. Počasie nám vydržalo 
až do poslednej časti programu, keď prvé padajúce kvapky odohnali náv-

števníkov a účastníkov podujatia domov. Na záver mi zostáva poďakovať 
sa za uskutočnenie tohto podujatia Obecnému úradu Palárikovo a partne-
rom: Keramik Studio s.r.o., Yssel Steel s.r.o., Kooperativa, Poľno SME 
s.r.o., Zlatý Bažant s.r.o., EuPLANT, s.r.o., Nová STK Nové Zámky s.r.o., 
Chránená dielňa – reklamná agentúra VECTOR, Park Hotel Tartuf – Be-
ladice, Husqvarna, Pascucci, Kozmetika Zuzana Tomšíková, Igor Varga 
a všetkým, ktorí spolupracovali na tejto akcii. Text: Patrik Sucháň, 

Foto: Ing. Jozef Huska

XXII. ŠPORTOVÉ HRY

Výstava a spanilá jazda historických 
vozidiel v Palárikove



Dòa 13. 6. 2010 sa naša palárikovská futbalová prípravka 
pod vedením PaedDr. M. Tóthovej zúèastnila turnaja 11. 
roèníka Stop fajèeniu 2010 vo Vrakuni v Bratislave. Turnaja 

sa zúèastnilo 8 družstiev. Hrali sme s družstvami Devínska 
Nová Ves, Vrakuòa, Dunajská Lužná a o 3. miesto sme si 
zahrali s Vion Zlaté Moravce. Nakoniec sme skonèili na 

peknom 4. mieste.
PaedDr. Miroslava 

Tóthová 
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O putovný pohár starostu obce
Areál OTJ žil 8.5.2010 od rána čulým, nielen športovým duchom. Na 

ihrisku sa hral tradičný turnaj „O putovný pohár starostu obce” a v oko-
lí ihriska si rozložili svoje pracovné náradie „gulášmajstri”. Futbalového 
turnaja sa zúčastnili, tak ako po iné roky, 4 mužstvá: Polená, Orion, 
Corgoň a F1 Paddock club – víťaz vlaňajšieho ročníka. Ideálne počasie 
tomuto turnaju praje a inak tomu nebolo ani v tomto „mokrom” roku. 
Mužstvá si zmerali medzi sebou sily systémom každý s každým. 
Víťazom turnaja sa stal vlaňajší víťaz – F1 Paddock club, ktorý ani 
v tomto ročníku neokúsil trpkosť prehry. Na 2. mieste so 4 bodmi, ale 
lepším vzájomným zápasom, sa umiestnili Polená, 3. miesto obsadili 
Corgoň (predtým Kanárici) a 4. bol Orion.

Výsledky zápasov:
Polená  –  Orion  0:0
F1 Paddock club  –  Corgoň 0:0
Orion  –  Corgoň 0:2
Polená  –  F1 Paddock club 0:2
F1 Paddock club  –  Orion 5:0
Corgoň  –  Polená 2:4
Skvelý deň pre F1 Paddock club podčiarkuje aj skutočnosť, že tento 

kolektív vyhral aj súťaž vo varení guláša, a teda dôvod na oslavu bol 
dvojnásobný.

Na záver už len dodať, aby sme sa na takýchto podujatiach stretávali 
v takomto hojnom počte čo najčastejšie, aby naša obec žila nielen sta-
rosťami, ale aj zábavou.

Športovú stranu pripravil: Ivan Manèík, tajomník OTJ

Posledné výsledky sú�a�ného roèníka 2009-2010
Jarná èas�

A-mu�stvo – III. liga, západ
24. kolo Bánovce n/B.   –  Palárikovo 2:1 (2:0) g.: Bogyai
25. kolo Palárikovo   –  Sereď 4:0 (2:0) g.: Bogyai, Drienovský, Ďuriš, vl.
26. kolo Pov. Bystrica   –  Palárikovo 2:1 (2:0) g.: Poláček
27. kolo Palárikovo   –  Dubnica n/V. 1:1 (1:1) g.: Ágh
28. kolo Gabčíkovo   –  Palárikovo 3:0 (2:0)
29. kolo Palárikovo   –  Lednické Rovne 1:2 (0:1) g.: Ágh
30. kolo Ludanice   –  Palárikovo 1:0 (1:0)

Dorast – V. liga, východ
24. kolo Kolárovo   –  Palárikovo 3:1 (1:0) g.: Ölvecký
25. kolo Palárikovo   –  Kmeťovo 1:4 (1:2) g.: Španír
26. kolo Tek.Lužany   –  Palárikovo 3:7 (1:5) g.: Ölvecký 6, Tantoš
27. kolo Palárikovo   –  Levice B  1:9 (0:4) g.: Ölvecký
28. kolo Nová Stráž   –  Palárikovo 3:3 (1:3) g.: Ölvecký 3
29. kolo Palárikovo   –  Marcelová 2:3 (2:3) g.: Ölvecký, Španír
30. kolo Šahy   –  Palárikovo 3:1 (1:0) g.: Šimko

�iaci – MO, skupina A
20.kolo Palárikovo   –  Maňa 4:0 (4:0) g.: M.Kollár,L.Kollár, Markusek, Zrok
21.kolo Palárikovo   –  Úľany n/Ž. 2:0 (1:0) g.: L.Kollár 2
22.kolo Černík   –  Palárikovo 1:1 (0:1) g.: L.Kollár
23.kolo Palárikovo   –  Hul 2:2 (0:1) g.: Markusek, Hausleitner
24.kolo Vlkas   –  Palárikovo 0:10 (0:6) g.:  L.Kollár 4, Zrok 2, Zálešák 2, 

M.Kollár, Melich
25.kolo Palárikovo – Kmeťovo 3:0 (3:0) g.: M. Kollár 3
26.kolo Rastislavice – Palárikovo 0:7 (0:4) g.: L.Kollár 3, Zálešák 3, Markusek

B MU�STVO – MO, II. trieda
20. kolo Palárikovo   –  Bruty 4:0 (4:0) g.: Kukan 2,Chovanec, vl.
21. kolo Dvory n/Ž.   –  Palárikovo 3:1 (1:1) g.: Hoľko
22. kolo Palárikovo   –  Salka 1:2 (1:2) g.: Tantoš
23. kolo Andovce   –  Palárikovo 2:0 (0:0)
24. kolo Palárikovo   –  Radava 3:7 (2:3) g.: Ölvecký 2, Chovanec
25. kolo Rúbaň   –  Palárikovo 3:1 (2:1) g.: Hoľko
26. kolo Palárikovo   –  Štúrovo B        nehralo sa

Konečné tabu¾ky roèníka 2009-2010
A-mu�stvo – III. liga

1 Šamorín 30 16 8 6 56:30 56 11
2  Bánovce n/B 30 16 6 8 56:26 54 9
3  Dubnica n/V "B 30 14 8 8 59:37 50 5
4  Piešťany 30 13 9 8 58:30 48 3
5  Topoľníky 30 13 4 13 48:50 43 -2
6  Palárikovo 30 12 6 12 43:41 42 -3
7  ŠKF Sereď 30 10 10 10 51:43 40 -5
8  Ludanice 30 12 4 14 41:55 40 -5
9  Domaniža 30 12 4 14 36:58 40 -5
10  Považská Bystrica 30 10 9 11 41:45 39 -6
11  Galanta 30 11 5 14 28:30 38 -7
12  Gabčíkovo 30 11 5 14 37:44 38 -7
13  ČFK Nitra 30 10 8 12 36:45 38 -7
14  Veľké Ludince 30 11 5 14 40:50 38 -7
15  Neded 30 11 4 15 40:55 37 -8
16  Lednické Rovne 30 7 7 16 38:69 28 -17

Dorast – V. liga, východ
1 Kolárovo 30 22 3 5 103:43 69
2  Šahy 30 19 3 8 74:35 60
3  Marcelová 30 19 1 10 88:55 58
4  Tvrdošovce 30 18 4 8 82:49 58
5  Levice"B 30 16 7 7 85:48 55
6  Hronské Klačany 30 16 5 9 72:42 53
7  Bánov 30 15 4 11 62:49 49
8  Nesvady 30 13 4 13 47:68 43
9  Kmeťovo 30 12 4 14 79:68 40
10  Palárikovo 30 13 1 16 71:65 40
11  Sokolce 30 11 4 15 73:104 37
12  Tekovské Lužany 30 10 1 19 51:91 31
13  Čechy 30 9 2 19 39:64 29
14  Štúrovo "B 30 9 1 20 59:93 28
15  Nová Stráž 30 7 3 20 44:86 24
16  Nána 30 6 3 21 55:124 21

�iaci – MO, skupina A
1 Veľký Kýr 26 20 4 2 196:22 64
2  Úľany n/Ž. 26 21 0 5 139:30 63
3  Dvory n/Ž.  26 19 3 4 124:20 60
4  Mojzesovo 26 18 3 5 118:41 57
5  Trávnica 26 18 1 7 124:52 55
6  Palárikovo  26 14 5 7 135:34 47
7  Hul 26 12 5 9 86:28 41
8  Černík 26 12 2 12 82:83 38
9  Kmeťovo 26 12 0 14 94:82 36
10  Maňa 26 7 3 16 36:115 24
11  Vlkas 26 5 4 17 33:151 19
12  Lipová 26 3 1 22 11:170 10
13  Rúbaň 26 3 0 23 42:216 9
14  Rastislavice 26 2 1 23 20:196 7

B MU�STVO – MO, II. trieda
1 Podhájska 26 21 2 3 92:23 65
2  Radava 26 20 2 4 109:43 62
3  Salka 26 16 3 7 72:41 51
4  Čechy 26 15 3 8 68:41 48
5  Štúrovo B 25 14 5 6 72:63 47
6  Maňa 26 12 6 8 56:56 42
7  Bruty 26 11 5 10 43:35 38
8  Dvory n/Ž. B  26 8 5 13 54:54 29
9  Černík 26 8 4 14 52:72 28
10  Rúbaň 26 8 4 14 47:72 28
11  Palárikovo B 25 7 3 15 51:58 24
12  Komoča 26 5 7 14 38:77 22
13  Lipová 26 5 4 17 30:88 19
14  Andovce 26 4 1 21 23:84 13


